
MURSKA SOBOTA, 17. JAN. 1963
Leto XV. —  Štev. 2 Cena 20 din P O M U R S K I  V E S T N I K

IZHAJA OD FEBRUARJA 1949 — NAJPREJ KOT TED
NIK »LJUDSKI GLAS«, NATO OD JULIJA 1952 KOT 
»OBMURSKI  TEDNIK«, DO PREIMENOVANJA V 
SEDANJI NASLOV, KOT GLASILO OKRAJNEGA 
ODBORA SZDL. OD JANUARJA 1963 IZHAJA LIST 
KOT TEDENSKO GLASILO OBČINSKIH ODBOROV 
SZDL SLOVENIJE V POMURJU. LIST IZDAJA CA- 
SOPISNO-ZALOŽNIŠKO PODJETJE »POMURSKI TISK« 
V MURSKI SOBOTI — UREJA GA UREDNIŠKI 
ODBOR. DIREKTOR, GLAVNI IN ODGOVORNI URED
N I K — JOŽE VILD. NASLOV UREDNIŠTVA — MUR
SKA SOBOTA, KOCLJEVA UL. 2, TELEFON ST. 138

UlCenter za izredne slušatelje višijh in visokih šol v M. SobotiPomembna pridobitev
za šolanje kadrov
Izrednim slušateljem Pedagoške akademije, višje ekonomske in komercialne šole v Mari
boru, pravne in novosadske filozofske fakultete bo s tem omogočen študij v bližini delov
nih mest, kar bo za Pomurje, ki se še vedno otepa s kadrovskimi problemi, posebno po
membna pridobitev. Kandidati navedenih šol, bodo polagali izpite v Murski Soboti.

Te dni bo v ; Murski, Soboti 
slavnostna otvoritev centra za 
-izredne slušatelje višjdih in vi
sokih šol. Otvoritev centra jo 
rezultat prizadevanj bivšega 
OLO Murska Sobota in pred
vsem Zavoda za pedagoško 
službo v  Soboti, ki bo z usta
novitvijo te institucije omogo-
čil izrednim slušateljem Peda

goške akademije, višje ekonom 
sike in komercialne šole v Ma
riboru, pravne in novosadske 
filozofske fakultete študij v 
bližini delovnih mest, kar bo

za Pomurje, ki se še vedno o- 
tepa s kadrovskimi problemi, 
posebno pomembna pridobi
tev.

Na seminarjih, ki -jih ibodo 
prirejali za izredne slušatelje 
omenjenih višjih in visokih 
šol v novo ustanovljenem cen
tru, bodo predavali redni, in 
/izredni predavatelji- iz Mari
bora, Ljubljane in Novega Sa
da, postopoma pa se bodo pri
pravili na sodelovanje s cen
trom za izredne slušatelje viš
jih in visokih šol tudi domači 
strokovnjaki. Absolventom 
mariborske Pedagoške akade
mije pa se obeta priložnost za 
nadaljnji študij na novosad
ski filozofski fakulteti za jezi
kovno skupino slovenščina — 
madžarščina, torej izredno po
membna pridobitev za šolanje 
kadrov za dvojezično Območ
je. Veljla še omenitij da bodo 
kandidati navedenih v išijih in 
visokih šol tudi polagali, izpi
te v Murski Soboti.

Novo ustanovljen1 center za 
izredne slušatelje višjih in vi
sokih šol v Murski Soboti bo 
fnanciral OLO Maribor, del 
sredstev za vzdrževanje te po
membne izobraževalne Insti- 
tucije pa bo prispeval Sklad 
za šolstvo LRS.

Predstavniki 
novega OLO 
na ob isk u  
v Pomurju

Pretekli petek so obiskali 
Pomurje predstavniki ljud
skega odbora in političnih 
vodstev okraja Maribor.

Gostje, med katerimi so bi
li predsednik OLO inž. Marko 
Kržišnik, predsednik -okrajne
ga odbora SZDL Zvonko Canj- 
ko, organizacijska sekretar OK 
ZKS Ivan Ros, podpredsednik 
OLO inž. Miran Mejak, pred
sednik okrajne gospodarske 
zbornice Tine Lah in drugi, so 
se razgovarjtali s predstavniki 
soboške, petrovske in beltin
ske občine o aktualnih gospo
darskih djn upravnih vpraša - 
n, j lih na njihovem območju.

(Predstavniki OLO Maribor 
so v Murski Soboti obiskali tu
di podjetje Mura in Kmetij 
sko-indusitrijski kombinat Po
murka, kjer so se seznanili s 
proizvodnje in bodočim raz
vojem teh naj več jih gospo
darskih organizacij v Pomur
ju.

Direktno do Lendave
Ob modernizaciji poštnega omrežja v Pomurj u —  na novi pošti v Murski SobotiVže tudi 
montirajo avtomatsko telefonsko centrale —  c ovcdba direktne furgonske relacije Ljub-

Ijana-Lendava pomembna pridobitev za prebivalce lendavskega okoliša.
Žniajmi pregovor »Pošta hitra  

kot ptica« postaja vse bolj 
stvarnost tudi v Pomurju. Če 
sto še pred leti- prevažali pošto 
z vlakom in avtobusi — ta
krat je pošta prispela v naj
boljšem primeru v  Mursko So

boto ob pol desetih dopoldne, 
ob vlakovni zamudil pa šele o- 
krog dvanajste, da posebej ni 
omenjamo podeželskih pošt, ki 
so -dobile poštne pošiljke šele 
v  popoldansikih urah — se je 
zlasti po 1959. letu močno o- 
‘hmalo na bolje: v tem letu so 
namreč uvedli prevoz pošte z 
avtofurgonom iz Ljubljane v 
Mursko Soboto, od tod pa dv-a 
manjša furgon a odpeljeta po
što vsak dan do pol sedme 
zjutraj proti Veržeju in Lju
tomeru — v  smer Puconci — 
Kuzma — Hodoš — Fokovc 

Spričo tega, ker je bila lan 
asfaltirana cesta med Mursko 
Soboto in Lendavo, je uprava 
PTT podaljšala progo avtofur 
gona do Lendave. V četrtek. 
10. januarja 1963 je prvič od
peljlal furgon do Lendave, ka
mor prispe že ob sedmih zju
traj. Spotoma posreduje pošt
ne pošiljke še poštama v Bel
tincih in Črešnovcih. V obrat

ni smeri odpel je furgon iz Len - 
dave malo po 15. uri in pri
spe v Ljubljano že okrog 10. 
ure zvečer. 

V  bližnji bodočnosti, namera
va uprava PTT uvesti furgon - 
ski prevoz pošte še do Canko 
ve in Rogašovec. Tako bodo 
lahko vse pošte v Pomurju z 
izjeme Bogojine, Dobrovnika 
in Turnišča prejemale -pošto že 
v zgodnjih jutranjih urah. kar 
bo še posebno ugodno za na
ročnike naših časopisov.

POMURSKI BRIGADI 
O D L I K O V A N I

Pred 'kratkim so prispela iz 
Kabineta predsednika repub
like posebna odlikovanja za 
dve pomurski mladinski bri
gadi, ki ista b ili preteklo leto 
na zvezni delovni akciji.

Za svoje uspehe sta prejieli 
posebni priznanji XV. pomur
ska kmečko-dedavsika MDB

Štefana Kovača, ki je bila od
likovana s srebrno plaketo in 
Radiom dela II. stopnje, in 
srednješolska [brigada, XVI 
pomurska MDB Daneta Šume
njtaka Mirana, ki je prejela 
zlato plaketo lin Red dela I. 
stopnje.

Nedvomno sta ti visoki od
likovanji lepo priznanje za u- 
spehe pomurske mladine na 
prostovoljnih delovnih akcijah»MRAZNI« REKORD: 

MURSKA SOBOTA!
Preteklo nedeljo je  Živo 

srebro spet zdrknilo daleč 
pod ničlo. Največji mraz je 
bil v  Sloveniji, najbolj 
hladno pa je  bilo prav v 
Murski Soboti, kjer smo v 
ponedeljek zjutraj ob 5. uri 
zabeležili —28 C, ob 7. uri 
pa —24 C, kar je  doslejšnji 
rekord v državi. Kaže pa, 
da mraz tudi v nočeh od 
ponedeljka na torek in od 
torka na sredo ni bistveno 
popustil.

Sicer pa je letošnja zima 
sploh zelo muhasta in je 
marsikateri družini že krep
ko prečrtala račune: zaloge 
kuriva kar kopnijo in če 
ho tak mraz -trajal še ne
kaj časa, bo -treba že pri
hodnji mesec čez mero na
ročiti nove količine pre
moga!

USPEHI OBRATA MTT V  LJUTOMERU
Lani so  v ljutomerskem o- 

bratu MTT dosegli prav lepe 
uspehe v proizvodnji, čeprav 
sio se borili. z mnogimi težava
mi.

Lansko leto so presegli pro
izvodni plan za 8 odlst. Predvi
denih 3,506.000 kvadratnih me
trov so presegli za okoli 200 
tisoč kvadratnih metrov. Za
poslujejo 285 delavcev, k i so 
v glavnem domačimi. Iz Trt
nih virov dajo kar 30.000 00
dinarlev letno za izgradnjo. 
Nekoliko je zadržala večji raz
voj nezgoda, ko se je porušil
del stropa v novem delu to
varniškega poslopja. Lanski 
brutoprodulkt je znašal nad mi
lijardo dinarjev.

Letos nameravajo razširiti 
proizvodnjio na 3.663.000 kvad
ratnih metrov in poživeti tud 
izvenproiz vodno dejavnost.

Mr

D A N E S
GOSTOVANJE
CELTANOV

Danes ob 19.30 bo gostovalo 
v grajski dvorani v Murski
Soboti Slovensko ljudsko gle
dališče iz Celja z Marcel A- 
hardovo komedijo Odkritosrč
na lažnivka. Ob 16. uri bo 
oredstava za 'šolsko mladino.

Soboška MURA
n a  s e j m u

MODA 63
Letošnji sejem Moda 63, ka- 

terega je ob navzočnosti pod
predsednika Zvezne ljudske 
skupščine Franca Leskoška in 
drugih gostov odprl v soboto
dopoldne na Gospodarskem 
razstavišču v Ljubljani pred
sednik Zvezne gospodarske 
zbornice Risto Bajalski, je u- 
spela mandifeštaciijia naše obla
čilne industrije. Na njem u- 
irpešno nastopa s svojimi ka
kovostnimi izdelki tudi tovar
na oblačil, perila in pletenin 
Mura iz Murske Sobote.

Podoba zime — kjerkoli 
v pomurski pokrajini

M l a d i n a
in občinski 
s t a  t u  t i

Zaenkrat lahko ugotavlja
mo, da se mladima še vedno ni 
vključila v razprave o občin
skih statutih. Če bi iskali, vzro
ke za to, bi prišli do različnih 
zaključkov. Že deistvo, da sko
raj nobeden občinski, mladin
ski komite ni doibdi od svoje 
komune statuta, nam daje od
govor na osnovno vprašanje, 
zakaj se tudi mladina ni no- 
globljieno in v več id meri spu
ščala v razprave o osnutkih, 
ki so jih posamezna občinska 
mladinska vodstvo dotrla šele 
po večkratnem posredovanju 
na ljudskem odboru. Ali ni tu 
vmes tudi nekoliko zapostav
ljanja in omalovaževanja mla
dine?

Da bi stanje, kolikor je pač 
mogoče, popravili, so na zad
njem posvetovanju predsedni
kov občinskih komitejev LMS 
v Mariboru sklenili, da morajo 
statute v kar najkrajšem času 
predelati vsa mladinska ob
činska vodstva. Podobne raz
prave pa je treba organizirati 
tudi v  posameznih aktivih
LMS

N O V  I Z D E L E K
L E S N O P R E D E L O V A L N E G A
OBRATA . .POMURKE”
V lesnopredelovalnem obratu kombinata »Pomurka« so 

osvojili proizvodnjo novega artikla —  weekend hišic
Dosedaj so razvili že deset 

tipov teh hišic, za katere se 
zanimajo mnogi kupci, od tu
rističnih podjetij, sindikalnih 
organizacij in gostincev pa do 
posameznih privatnikov. Hi
šice se delijo- v glavnem na 
dva osnovna tipa. Prvi je e- 
nostavnejši in so ga predvide
li za naselja weekend hišic, 
ki že imajo skupne sanitarije 
in priključke na kanalizacijo 
Proizvodna cena -teh je 460 ti
soč dinarjev. Drugi osnovni 
tip je prirejen za samostojno 
postavitev in ima vgrajene sa
nitarije in tudi stanovanjska 
površina je večja. Proizvodna
cena tega jie višja in znaša
približno 1,300.000 dinarjev.

Na stalni razstavi na Reki

so modeli weekend hišic Les
nopredelovalnega obrata iz M 
Sobote poželi obilo pohval in 
zanimanja. Pri nekaterih mo
delih imajio celo možnost, da
jih plasirajo na zunanje trži- 

S E M I N A R  Z A  P R E D M E T N E  
PREDAVATELJE V M. SOBOTI

Zavod za pedagoško službo v 
Murski Soboti bo organiziral 
v dneh od 21. do 23. januarja 
seminar za predmetne preda
vatelje osemletk, ki predavajo 
fiziko in matematiko. Seminar
ja, ki bo v Murski Soboti, se 
bo udeležilo okrog 30 prosvet
nih delavcev, predaval pa bo

prof. Štalec iz Ljubljane.
Da bi bal seminar kar naj

bolj kvaliteten, je Zavod za 
pedagoško službo razmnožil 
skripta, sicer pa se bodo pre
davatelji osemletk ob osred
nji temi »Jed-rlska fizika« izpo
polnjevali teoretično in prak
tično.

V a šča n i o š o lsk i p r o b le m a t ik i
V večini pomurskih šol so 

bali roditeljski sestanki s star
ši, hkrati pa tudi posvetova
nja o  aktualni šolski proble
matiki, predvsem o težavah v 
zvezi z gradnjami, obnovo in

VREMENSKA NAPOVED 
za čas od 17. do 27 januarja

Okrog 18. januarja snežne 
padavine, nato približno štiri 
dni jasno in hud mraz. Nekako 
od 23. do 26. januarja ponov
ne snežne padavine in bistve
no topleje, vendar odjuga še 
ni verjetna. Po 26. januarju 
zopet hladneje in razjasnitev.

Dr. V. M.

razširitvijo šolskih poslopij. 
Največ razumevanja do teh 
vprašanji so pokazali prebival
ci Tišine, Puconec, Salovec. 
Križevec pri Ljutomeru, Bogo
jine in še ponekod drugod, 
kjer so, bodisi z materialom 
ali s prostovoljnim delom u-
činkovito podprli prizadeva
nja Zavoda za pedagoško služ
bo in občinskih ljudskih od
borov, ki marsikje kljub obi
lici dobre volje in pripravlje
nosti ne morejo spričo tesnih 
občinskih proračunov določit! 
potrebnih sredstev za gradnjo 
novih šol, za večje adaptacije 
in podobno.

Z na ivecjiimi. težavami se za
radi neustreznih šolskih poslo
pij borijo prosvetni delavci na 
Kapeli, Tišini in v Puconcih 
V sledlnjem kraju je gradnja 
novega šolskega poslopja naj
bolj neodložlijva naloga pri
stojnih organov, kajti vse od
Petrovec do Puconec ni. nobe
ne višje organizirane šole, v 
sedanjem šolskem poslopju pa 
je ta naloga neizvedljiva. Tu
di v treh Bistricah na levem 
bregu Mure vpijejo dotrajana 
šolska poslopja ali provizoriji 
po novogradnjah, s podobnim 
problemom pa se otepajo tudi 
v Križevcih v  Prekmurju.

Odslej vozi »glavni« furgon tud do Lendave



gospo darski sistem uspešno  prestal preizkušajo tudi v  m anj razvitih okrajih;

godni gospodarski
iosežki v P om urju

H itrejši tempo gospodarskega razvoja V  drog. polovici. preteklega

mu utremo pota na vsa področja našega g o s p o d a r s k e g a  ž iv lje n ja  Nov. gospodarsk.
stem je  povsem upravičil svoj obstoj in nad aljn je  dopolnjevanje tud. v nerazvitih re- 

________________ M ed njimi tudi v doslej m anj razvitem  Pom urju .
V  bivšem soboškem okrajni 

e  jle v  enajstih mesecih lan
skega leta v primerjavi z ena
kim obdobjem v  letu 1961 po
večala industrijska proizvod
nje za okrog 30 odst, število 
zaposlenih v industriji za 20 
odst., produkt ivnost pa po že 
uveljavljeni drzžbeni oceni za 
uradi 7 odsit., čeprav je bilo v 
načrtu predvideno, naj bi se 
povečala za 5,6 odst. Pomem
ben je tudi delež Pomurja v 
lanskem repulbl iškem izvozu 
saj znaša 11 odst. vsega izvoza 
iz Slovenije ob 2,6 odst. skup
nega bruto proizvoda in je bil 
kar za 70 odst. večji od pred
lanskega. V republiškem me- 
ridiu smo izvozili za 34 odst. več 
blaga kot leta 1961, važno pa 
je tuFdii to, da smo hkrati uvo
zili za, 1 milijardo. 163 m ilijo
nov dinarjev manj blaga. V  
bivšem soboškem okraju je v 
izvoznem prizadevanju na pr
vem mestu prehrambena (njen 
izvoz znaša 1,5 mildjjarde din 
ali enkrat več kot predlani.) in 
tekstilna industrija (v letu 
1962 izvozila za 197 milijonov, 
predlani pa za 48 milijonov 
dinarjev svojih izdelkov), če
prav sicer v republiškem me
rilu ti dve industrijski panogi 
nista povsem izpolnili plan
skih pričakovanj., kljub temu, 
da sta se jim v zadnjlih mese
cih gospodarskega leta močno 
približali.

Pri tem izredno ugodnem 
gospodarskem dosežku kaže

resno upoštevati dvoje: da je 
predvsem rezultat že obstoje
čih p r o iz v o d n ih  zmogljivosti 
ki so 'b ile  povečane s amo v tek
stilni, p r e h r a m b e n i in elektro
industriji, drugič pa —n da so 
bili doseženi tako ugodni re
zultati k lju b  elementarnim 
nezgodam, ki so v slovenskem 
m e r ilu  zlasti prizadele bivši 
soboški okraj s sicer najbolj 
razvito in prevladujočo kme
tijsko proizvodnjo. Pozitivno 
je  tudi to, da se je kmetija k  
socialistični sektor v Pomurju 
lami povsem konsolidiral in 
zaključil gospodarsko leto brez
deficita. 

Tudi izgradnje elektroener
g etsk i objektov bo lahko v 
prihodnosti izdatno koristila 
nerazvitim območjema, med 
drugimi tudi manj razvitim o  
kolišem sedanjega mariborske 
ga okraja, če bomo seveda pri 
čeli uresničevati načrte y zve
zi z rentabilno izgradnjo no
vih elektrarn na srednji!- Dra
vi in pozneje še na njenem 
pritoku — reki Muri, ki ima 
v tem pogledu podobna karak
teristična svojstva kot njena 
večja vrstnica. 

O teh bstvenih gospodar
skih dosežkih Pomurja v pre
teklem gospodarskem letu se 
je imela priložnost seznaniti 
tudi Ljudska skupščina FLRJ 
na zadnjem zasedanju, ko je 
razpravljala o družbenem na
črtu za leto 1963. Povzemamo 
jih namreč iz razprave

nega ljudskega poslanca Ivana 
Krefta, ki je na kraju svojega 
zvajanja še dejal, da pomeni 

letošnji družbeni, načrt nadalje 
njii korak k razvijanju novega 
gospodarskega sistema. Kdaj bo pobila Sobota primerno avtobusno postajališče?

PREDKONGRESNI RA ZG O VO RI PR ED K O N G R ESN I R A ZG O V O R I P R ED K O N G R ES N  R

SKUPNI PROBLEMI
brez skupnega reševanja

23. januarja se bo v Domu sindikatov v Beogradu pričel V il. kongres Ljudske mladvne 
Jugoslavije; na njem bo sodelovalo nad 1000 domačih delegatov, med njimi tudi sedem iz P o 
murja, goštov in predstavnikov naprednih mladinskih organizacij iz drugih držav. Kongres bo 
trajal štiri dni, delo pa bo potekalo v dveh sku-pinah. Delegati bodo v glavnem obravnavali ak
tualne naloge LMS v prihodnjem obdobju. Da bi bilo delo mladinske organizacije v  prihodnje 
še boljše in da bi ga lažje prilagodili zahtevami našega gospodarskega in  družbenega razvoja
nasploh, pričakujemo tudi nekatere spremembe v Statutu LMJ.

oh te m. pomembnem  dogodku smo povabiili  dva delegata iz Pomurja na krajši razgovor.
EMIL 2ELKO, izvoljen za 

delegata na občinski konferen
ci v Lendavi, je sekretar tam
kajšnjega občinskega mladin
skega vodstva, član LMJ od 
1957. leta in član ZK od 1958 
leta dalje.

Na vprašanje, kaj meni o me
stu organizacije v  komuni, nam je  
odgovoril: »Položaj organizacije
LMJ v naši komuni dosedaj še ni 
bil. pa tudi sedaj še ni takšen, 
kot bi moral biti. Ne mislim ana
lizirati vseh činiteljev,, ki so vzrok 
za nezadostno afirmacijo, kajti 
precej je  tudi objektivnih razlogov 
ki so tega krivi.

Vsi se namreč zavedamo, da so 
mladi temelj bodočega razvoja, za
to smo tem bolj zainteresirani za 
pridobivanje izkušenj v sedanjem

procesu razvoja, da bomo lahko 
hitreje napredovali.

Naš občinski komite LMJ je 
vložil precej truda, da bi razvil 
mladinsko organizacijo v  zares so
dobno organizacijo, ki bi bila spo
sobna pritegniti čimveč mladine v 
svoje 'vrste in jo oblikovati tako, 
kot to zahteva naša družba. Toda 
doslej v tem še nismo dovolj u- 
speli. Pri uveljavljanju sodobnej
ših oblik dela smo naleteli na vr
sto preprek, ki jih v sedanjih po
gojih ne bi smelo biti.

Konkreten prim er: V  Lendavi 
smo že dostikrat ugotavljali po
manjkanje izobrazbe s kulturne
ga področja. Z e  dve leti se bori
mo za primeren prostor, ki bi, ga 
v ta namen uporabljala mladina, 
ne vem kolikokrat so nam ga že 
obljubili, celo za datum smo se 
že zmenili, toda prostora še vedno 
ni, saj kaže, da odgovorni činite- 
lji ne čutijo dovolj odgovornosti 
za reševanje naših vprašanj. Mla
dina nam velikokrat očita, da sa
mo govorimo in nič ne napravi
mo — kako radi bi, pa nam to 
ne uspe! Vprašujemo se, kako naj 
rešujemo določene probleme, kon
kretno v zvezi s klubskim prosto
rom, ko pa z občinskimi možmi 
ne moremo najti skupnih ukre-: 
pov, kajti največ, kar lahko do
sežemo, so velikokrat le obljube.

Prav tako Imamo težave tudi z 
materialnimi sredstvi. Da nave
dem le- proračun občinskega ko
miteja LMJ, ki je  v preteklem  
letu znašal okoli 540 tisoč dinar
jev. Kdor pozna delo mladinske 
organizacije, se bo popolnoma u- 
pravičeno vprašal, ali je  to do
volj, da mladinsko organizacijo 
naredimo sodobno, kajti s temi 
sredstvi lahko krijemo kvečjemu 
le osnovne funkcionalne izdatke.

S tem ne mislim, da naj dode
ljujejo sredstva, ki ne bi bila ra
cionalno in pametno izkoriščena, 
omenil bi le rad pojav, da zaradi 
pomanjkanja teh sredstev veliko
krat ne moremo dovolj učinkovito 
delath In to je  prav v  sedanjem

času, kaj čudna ugotovitev, kajti 
ob vsem tem se m i poraja misel« 
kakšna pa sta potem še sploh lah
ko vloga in pom en mladinske or
ganizacije.«

ZL A T A  BOHAR, izvoljena 
za cLelegata na občinski kon
ferenci v  Murski Soboti, je 
predsednik organizacije LMJ 
na Ekonomski srednji šoli, 
član mladine od 1959. leta da
lje, v Z K  pa je  bila sprejeta 
preteklo leto.

Povprašali smo jo za njeno 
m nenje o pouku na srednjih stro
kovnih šolah in dobili odgovor: 

»Dijaki bi se m orali zavedati, 
da nam šola zaenkrat res ne more 
še nuditi vsega. Od n je lahko pri
čakujemo le  dobro polovico. K je  
pa naj dobimo ostalo polovico? 
Pomanjkanje znanja občutimo prej 
ali slej sam i, ko pridemo na prak
so ali še m očneje v  službi. N i m a-

lo takih, ki zlobno ugotavljajo, da 
se niso ničesar naučili, mogoče 
tudi, ne po svoji krivdi. Predvsem  
se m i zdi, da je  obvezna praksa, 
vsaj v ‘taki obliki, kot je  sedaj, v 
večini primerov kaj pom anjkljiva  
saj dostikrat dajo ..p ra ik isn tu  ne-

LETNA KONFERENCA OSNOVNE ORGANIZACIJE ZKS
V  OBRATU MTT V LJUTOMERU

Letos visu olan
V obratu MTT v Ljutomeru se je pred kratkim zbralo na dru

gi redni letni konferenci 70 komunistov' in ostalih članov kolektiva. 
POleg teh so konferenci prisostvovali Avgust Bedekovič, predsednik 
občinskega odbora SZDL, Tone Truden, predsednik ObLO Ljutomer, 
Ivan Orešič, sekretar tovarniškega komiteja ZKS MTT Maribor, idr.

iPo izčrpni analizi dosedanje
ga dela -osnovne organizacije 
ZKS, podiani v referatu sekre
tarke Manije Kosa so razvili 
živahno razpravo. V  njej so 
razglabljali o nekaterih več
jih prolblemih taiko celotnega 
obrata kot same osnovne or
ganizacije. Ugotovili so dlokaij 
šen razvoj proizvodnje, porast 
članstva ZK ter druge vidnej
še pozitivne rezultate. Poleg 
tega so obravnavali vrsito pe
rečih problemov, tako proiz
vodnih, stanovanjskega, vož
njo na delo velikega- števila 
delavcev itn. Razpravljali so 
tudi o planu proizvodnje, ki 
so ga presegli ter o planu za

M a la  k r o n i k a
GORNJA RADGONA, 13. jan. V  

nedeljo se je pripetila na radgon
skih ulicah lažja prometna nesre
ča. Voznik avtobusa iz Maribora 
je  trčil z osebnim avtomobilom, 
ki ga je upravljal K . S. iz Gornje 
Radgone. Težjih posledic ni bilo. 
Avtobus je  zaradi precej ozke ce
ste vozil po levi strani in na o- 
vinku s prednjo levo stranjo za
del v  osebni avtomobil.

V  murskosoboški bolnišnici se 
zadnji teden zdravi še vedno mno
go bolnikov, ki so padli zaradi 
poledice in se poškodovali. Med 
njimi so : Jože Lovenjak iz Ber- 
kovec, Ana Puhan iz Bogojine, 
Marija Ojnik iz Radenec, Alojzija 
Senčar iz Stare nove vasi, Tere
zija Sernek iz Crenšovec, Marija 
Ritonja iz Murske Sobote, Franc 
Husar iz Kroga, Stanislav Jeneš 
Iz Lipovec, Terezija Perš iz Van
če vesi in Emilija Veren iz Mač
kovec.

letošnje leto, ki je nekoliko 
višji in bo za njegovo izpol
nitev treba vložiti še več pri- 
zadevanj«. Izpopolnitev tega"  
višjega plana pa pričakujejo 
z izboljšanjem organizacije de
la, dokončno rekonstrukcijo 
statev ter večjim številom stro 
kovnega kadra.

Razen tega so na konferen
ci obravnavali tudi sodelovanje 
s SZDL, premajhno aktivnost 
organov delavskega samou
pravljanja, sprejemanje novih 
•članov ditn. Grajali so tudi niz 
•ko število mladine v organih 
samoupravljanja. 

Več kom petenc svetom  enot v  KZ M. polje
Na letni konferenci komunistov 

KZ »Mursko polje-« v Križevcih 
pri Ljutomeru so obravnavali, več 
pomembnih vprašanj. Tako so go
vorili o gospodarjenju zadruge, 
sindikalnih organizacij, organih 
delavskega samoupravljanja, na
grajevanju, integraciji v občini in 
drugem. V  sproščeni in kritični 
diskusiji so prikazali poslovanje 
organizacije v preteklem letu, hkra 
ti pa ugotovili, da so dane vse 
možnosti tudi vnaprej uresničeva
ti zadane naloge socializacije vasi 
in krepitve subjektivnih sil.

Posebno pozornost so v razpra
vi posvetili izobraževanju, tako 
komunistov kot ostalih članov ko
lektiva. Ugotovili so, da bodo mo

ra li na tem  p o d ro č ju  dela ti v e č  
k ot d os le j. T em u  bosta  m ora la  p o 
leg  k om u n istov  p osvetiti v e č  p o 
zorn osti tu d i sindikalna org a n iza 
c ija  in cen ter za izob ra ževa n je , ki 
tega d os le j n i u resn ičil v  poln i 
m eri. 

T u d i v log a  organ ov  delavsk ega  
sam ou p rav ljan ja  je  b ila  ena osred 

n jih  tem  d isk u sije  na k o n fe re n c i. 
U gotov ili so , da so  d e la v sk i sveti
ek on om sk ih  en ot v  zad n jem  času  
s icer  n e k o lik o  zažive li, da pa vse 
p rep oča si d o b iv a jo  p r is to jn o sti in 
p oob la stila  od  cen tra ln ega  DS. Ta, 
k o  im a jo  p rem a lo  k om p eten c ter 
b i v  n asprotn em  s lu ča ju  la h k o  za
ž iv e li v  v e č ji  m eri. 

Klubi OZN-interesna oblika mladih
Klubi Organizacije združenih 

narodov se prav gotovo ena 
novejših oblik dela mladinske 
organizacije, kar velja še po

sebno za naše območje. Taki 
klubi oblitajajo le v Sloveniji 
—  okoli 300 — nekaj pa jih je 
tudi v Srbijii. V  našem okraju

delu je trenutno 60 klubov
OZN, od teh v Pomurju okoli 
16.

Osnovni namen klubov, ki 
so se pri nas uvelj avili v glav - 
nem le  na osemletkah in neka
terih srednjih šolah, je  v  prvi 
vrsti seznanjati  mladino z go
spodarskimi, kulturnimi, in po
litičnimi dogodki doma in po 
svetu. V  klube so po navadi 
vključene m anjše skupine, ki 
zbirajo in študiraijo gradivo z 
različnih področij in krajev. 
nato pa na skupnih sestankih 
razpravljajo o. svojih ugotovit
vah in zaključkih.

P n  dosedanjem delu teh 
klubov so se kazale tudi neka
tere pomanjkOjivosti. katerih 
vzrok so bale doslej precejšnje 
kadrovske težave, s katerimi

so se borili, posamezni klubi, 
še posebno pa novoustanovlje
na medobčinska zveza klubov 
OZN v Murski Soboti.  

Čeprav je ta oblika le ena 
izmed specialnih, interesnih 
obldik mladinske organizacije,
so mladinska občinska vodstva 
zanjo pokazala kaj malo za
nim anja; za to nosijo tudi del
no krivdo pri tem,, da delo klu
bov doslej ni zaživelo. Podob
no »zanimanje« so občinski 
mladinski kom iteji pokazali 
tudi za delo ostalih specialnih 
mladinskih organizacij tabor
nikov in Počitniške, zveze, Za- 
to bo v  prihodnje ena izmed 
važnih nalog mladinske orga
nizacije, da bo tudi tem de
javnostim  mladih posvetila 
mnogo več pozornosti.

RADIO M URSKA* SOBOTA 
spored od 17.—22 januarja

ČETRTEK, 17. JANUARJA
17.00— 17.15 

Danes n a  straneh  Pomur
skega vestnika;  

1 7.15—17.30 
Zabavna glasba-, obvesti
la in reklam e; 

17.30— 17.45
Oddaja v  madžarščini j.

17.45— 18.00 
Želeli ste — poslušajte. 
SOBOTA, 19. JANUARJA

17.00— 17.20 
K je se bomo srečali danes 
in jutri; 

17.20— 17.30
Zabavna glasba, obvestila 
in reklam e; ,

17.30— 18.00 
Želeli ste —  poslušajte!
NEDELJA, 20. JANUARJA

12.00— 12.30
V  nedeljo opoldne 
(Tedenski feljton radia 
Murska Sobbta); 

12.30— 12.40
Zabavna glasba, obvestila 
in reklam e; 

32.40—13.00
Oddaja v  madžarščini;

13.00— 16.00 
Želeli ste —  poslušajte!
PONEDELJEK, 21. JAN.

17.00— 17.15 
Vsega po m alem  o športu 
in športnikih; 

17:15—17:30 
Mladinskih petnajst mi
nut  

17.30— 18.00
Za vsakega nekaj 
(Spored vedrih in plesnih 
m elodij.) 
TOREK, 22. JANUARJA

17.00— 17.10 
Dom ača poročila;

17.10—:17.20 
Zabavna glasba, obvesti
la in reklam e; 

17.20 - 17.30 
Izbrali sm o za vas; 

17.30— 17.45 
Oddaja v  m adžarščini;

17.45— 18.00 
Želeli ste — poslušajte! .

I n d i v i d u a l n i  š t u d i j
V  soboški občini se osnovne 

organizacije ZK  živahno pri
pravljajo na letne konferen
ce, ki bodo predividioma za
ključene do konca tega m ese
ca. Od' skupnega števila 67 o - 
snovndh organizacij je doslej 
podalo obračun dosedanjega 
dela že nad polovico.

Doslej izvedene konference 
so pokazale, da dajejo člani 
ZK  v  tem obdobju poseben 
poudarek družbenemu in 
spodarskemu razvoju v komu
ni, študiju in ideološkem
grajevanju posameznih članov 
posebno še mlajših tovarišev.

Neodložljivi trikot nalog

Na sejah dveh različnih foru
mov, to je  oblastvenega (Izvršne
ga sveta Ljudske skupščine Ljud
ske (republike Slovenije) in poli
tičnega (Izvršnega odbora Glavne
ga odbora SZDL Slovenije) ki sta 
zas idala v minulih dneh, je  bila 
osrednja točka dnevnega reda v  
bistvu enaka. Oba foruma sta raz
pravljala o  predlogu družbenega 
plana Ljudske republike Slove
nije za leto 1963. Nedvomno bo na 
skorajšnjem zasedanju Ljudske 
skupščine LR Slovenije tudi to 
osrednja tema razprave.

Zaustavimo se najprej ob ne
katerih predvidevanjih, ki naj bi 
bila uresničena letos. V  družbenem 
planu LR Slovenije je predvideno, 
naj bi

— KMETIJSTVO NAJ BI OB 
NORMALNIH VREMENSKIH PO
GOJIH POVEČALO PROIZVOD - 
NJO Z A  OKOLI 19 ODST. Družbe
na posestva naj bi jo  povečala za 
okoli 50 odst. v  primerjavi z do
sežki v  minulem letu. Proizvod
na politika, tako je  rečeno v  pla
hni, bi se morala odločno preusme
riti na pridelovanje večjih količin 
tistih kmetijskih pridelkov, ki jih 
je  bilo doslej premalo in je  to se
veda po svoje vplivalo na nara
ščanje življenjskih stroškov;

 — V LETOŠNJEM LETU NAJ

BI IZVOZILI ZA  OKOLI 17 ODST. 
VEC PROIZVODOV. Izvoz indu
strijskih izdelkov naj bi porasel 
za 22 odst. Turizmu je  v letošnjem  
letu prisojeno še pomembnejše 
mesto v našem gospodarstvu, bo
lje  rečeno, pri pridobivanju tu
jih plačilnih sredstev;

— PREDVIDENO JE, NADALJ
NJE NARAŠČANJE PRODUKTIV
NOSTI DELA. TA NAJ BI PORA
SLA V PRIMERJAVI Z MINULIM

LETOM Z A  7 DO 8 ODST. Nadalj
n ji porast produktivnosti dela je 
izredno pomemben faktor, za hiter 
gospodarski razvoj, za intenzivnej
še vključevanje našega gospodar
stva v mednarodno trgovino, ka
kor tudi za povečanje osebne po
trošnje, oziroma življenjske ravni.

Tokrat sm o se zaustavili seve
da ob nekaterih predvidevanjih o 
gospodarjenju v tekočem letu, 
podprtimi s številkami. Na čem  
temelje ta predvidevanja?

Tako na seji Izvršnega sveta 
tudi na seji Glavnega odbora,

je  bilo rečeno, da tem elje ta pred
videvanja na

— splošnem družbenem razvo
ju  in

— boljšem  izkoriščanju proiz
vodnih zmogljivosti ter v zvezi s 
tem z znatnim povečanjem izvoza 
v preteklem letu.

To je  realna podlaga za krepi
tev proizvajalnih sil, za povečanje 
družbene proizvodnje in narodne
ga dohodka, kar seveda hkrati o-

mogoča nadaljnjo krepitev siste
ma družbenega samoupravljanja, 
socialističnih družbenih odnosov 
ter zboljšanja življenjskih razmer 
prebivalstva.

V  NAJBOLJ ZGOŠČENIH BE
SEDAH POVEDANO, JE NEOD
LOŽLJIVI TRIKOT NALOG V  LE
TOŠNJEM LETU

— HITRO POVEČANJE PROIZ
VODNJE

— NARAŠČANJE PRODUKTIV
NOSTI DELA

— NADALJNJA USMERITEV 
N A MEDNARODNO TR2ISCE

V razpravi o  teh in drugih na
logah, pa je bilo seveda rečeno, 
naj na primer gospodarske orga
nizacije uveljavijo vse ukrepe za 
hitro in učinkovito vključevanje v 
pogoje poslovanja, k i jih  ustvar
ja  gospodarski sistem. Gospodar
ske organizacije naj bi se med 
drugim potrudile izpopolnjevati in 
uveljavljati takšna merila za de
litev čistega dohodka in osebnih 
dohodkov, ki bodo upoštevala do
sežene uspehe pri produktivnosti 
dela ter uspehe celotnega poslo
vanja gospodarske organizacije.

Družben o-politične organizacije, 
strokovna društva, gospodarske 
zbornice in vsi drugi činitelji, ta
ko je  bilo rečeno n. pr. v razpra
vi Izvršnega odbora Glavnega od
bora SZDL Slovenije, naj nudijo  
vso pomoč delovnim kolektivom  
pri izpopolnjevanju njihovih plan
skih nalog. Sodelujejo naj s samo
upravnimi organi pri razvijanju  
delitvenih sistem ov. Ob tem  je  
treba razvijati demokratične od
nose in utrjevati ekonomske enote 
v gospodarskih organizacijah. To 
naj bi med drugim pospešilo več
jo  m obilizacijo proizvajalcev prt 
proizvodnih nalogah, pri iskanju  
čimbolj ustreznih kriterijev, zla
sti na področju, kjer ni dosledno 
izpeljana delitev po delu. P . D.

prim em o delovno m esto, zaupajo 
mu neprimerno in enolično delo, 
ki ga m ora potem  opravljati in od 
katerega ne odnese skorajda no
bene druge koristi, razen znanja 
nekaj enostavnih operacij. Poleg 
vsega pa se še neredkokdaj zgodi, 
da podjetja kaj nerada sprejema
jo  praktikante in je  včasih dobiti 
tako mesto že kar, prav umetnija!

Tudi profesorji’ v* šoli dostikrat 
vse premalo upoštevajo, da današ
nji razvoj ne zahteva le z ozkim 
strokovnim  znanj em »nabitega« 
človeka, ki se potem zelo težko 
znajde, am pak vsestransko uspo
sobljenega in razgledanega proiz
vajalca in upravljal ca. In prav na 
tem  področju je  tudi naloga mla
dinske organizacije, da s svojo 
pestro in vsestransko dejavnostjo 
zam aši vrzeli, kolikor je pač to 
m ogoče storiti.«



TITO -10 LET PREDSEDNIK FLRJ
14. januar 1953. —; Beograd, 

glavno mesto Federativne ljud
ske republike Jugoslavije. — 
Topovski streli nad Beogra  
dom so sporočili zgodovinski 
sklep Zvezne ljudske skupšči
ne o. izvolitvi prvega predsed
nika republike. Dve sto tisoč 
državljanov se je zbralo pred 
poslopjem Zvezne ljudske skup
ščine. Vzklikali so prvemu 
predsedniku FLRJ — tovari
šu Titu. Hi

TOVAIRIŠA T IT A  JE PRED- 
L A G A L  Z A  PREDSEDNIKA

JOVAN VESELI NOV:
»Predlagam človeka, katere

ga bi predlagal vsak naš ro
doljub, sleherni naš delavec, 
vsakdo, kdor misli in čuti, 
kdor svojo socialistično domo
vino ljubi, kdor ljubi svoje 
ljudstvo«. 

p r v i je  Če s t it a l  t o 
v a r iš u  TITU K IZVOLIT
VI JOSIP VIDMAR, KI JE 
NA ZGODOVINSKEM ZA
SEDANJU AVNOJ V JAJ
CU DESET LET PREJ PRED. 
LAGAL TOVARIŠA TITA

ZA MARŠALA JUGOSLA
VIJE:  ..
»Tovariš predsednik repub

like, dovolite mi, da vam v i- 
menu Skupščine, zlasti pa še 
v imenu vseh naših narodov s 
tega mesta prvi čestitam k 
vaši izvolitvi. Mislim, da te 
manifestacije, število glasov, 
ki ste jih dobili, docela doka
zujejo, da ste vi in usoda na
ših narodov, revolucionarna u- 
soda naših narodov, eno in 
isto«, 

PRVI PREDSEDNIK RE

PUBLIKE JOSIP BROZ — 
TITO SE JE ZAHVALIL:
»Želel bi vas prepričati, da 

bom tudi pri tej visoki, naj
odgovornejši in težavni dolž
nosti zastavil vse svoje sile in 
vestnost, da bi opravičil vaše 
zaupanje, ter da, bom oprav
ljal dolžnost tako, kot to zah
tevajo interesi narodov našo 
socialistične države, ker sem 
se zmeraj imel in se bom imel 
le za zvestega služabnika svo
jega ljudstva.« 

Nove knjige in revije

N A S I  R A Z G L E D I
V prvi letošnji številki »-Naših 

razgledov« je kot uvodnik objav
ljen članek »Kultura in komuna« 
(avtor Miloš Poljanšek). Pod skup
nim naslovom »Osvobajanje dela« 
je objavljeno gradivo iz istoimen
ske razprave, ki je bila pred krat
kim na inštitutu za sociologijo
ljubljanske univerze. V razpravi so 
poleg Jožeta Derganca, ki je  po
dal uvodno besedo, sodelovali še

Mati/ja Golob, Mitja Kamušič, Ru
da Kyvsky, Marjan Matko, Miha 
Ribarič, Boris Ziherl in drugi.

»Naši razgledi« so se spomnili 
tudi lanske štiridesetletnice smrti 
znanega romanopisca Marcela 
Prousta. Razen sestavka Spomin 
je sedanjost Vinka Tecilariča pri
našajo odlomek iz Proustovega 
romana V Svvamovem svetu. Kot 
zanimivost lahko omenimo še to, 
da s prevodom tega romana, ki 
bo v kratkem izšel pri Državni za
ložbi Slovenije, dobivamo s pet
desetletno zamudo prvi Proustov 
tekst v slovenščini.

Ostale liste revije polnijo Per
spektive slovenskega filma (Rapa 
Srklje), knjižni ocene, Odmevi z 
ekrana 62, (Filip Kalan), Cehovski 
slovarček in drugo. -jo -

P r o b l e m i
Uredništvo revije »Problemi« se 

je  odločilo, da na straneh nasled
njih številk svoje revije zbere in 
nakaže čim več tehtnih misli o 
kritiki v kulturnem življenju. Že 
v  prvi ponovoletni številki je ob
javljena vrsta člankov na to temo 
in sicer Vloga in pomen kritike v 
našem kulturnem živi jenju; (Gitica 
Jakopin), Varljivi obraz kritike 
(Vladimir Kavčič), Moč ne nemoč 
(Matjaž Kmecl), Nekaj problemov 
naše kritike (Boris Paternu), In
telektualna poštenost (Alojz Re
bula) itn.

Poezijo predstavlja v tej šte
vilki Miroslav Košuta s ciklom 
Bisernica v produ. Izvirna proza 
ni dosti bogatejša od poezije. Ob
javljenih j e  nekaj krajših sestav
kov Matjaža Kmecla, Žarka Peta
na in Svetlane Markovič ter ne
koliko daljši Mqjster za smrt Jo- 
žeta Snoja. Pretežni preostali del 
revije polnita dve razpravi, De
javnost Slovencev v družbeno-po- 
litičnih in društvenih organizaci
jah ( Bogdan Kavčič) ter čustveni 
odnosi v družini: pomemben fak- 
tor v razvoju otrokove osebnosti 
(Zoran. Jelenc). . -jo -

V V E R Ž E J U  S E  
P R I P R A V L J A J O

PRIZADEVANJA ZA LEPŠO ZUNANJO PODOBO KRAJA —  PROSLAVA OB ODKRIT
JU SPOMENIKA ROJAKU, SKLADATELJU SLAVKU OSTERCU BO IMELA REPUBLIŠKI ZNA
ČAJ —  ODPRLI BODO OSTERČEV SPOMINSKI KOTIČEK IN V NJEM RAZSTAVILI TUDI 
BOGATO ZGODOVINSKO GRADIVO TEGA KRAJA.

V Veržejiu so že izvolili pri
pravljalni, odbor -s komisijami 
za letošnjo republiško prosla
vo, ki bo predvidoma v tem 
kraju 25. maja in bo posveče
na obletnici smrti rojaka in 
velikega slovenskega umetnika 
Slavka Osterca. V ta namen so 
si Verženci že tudi sestavil, 
delovna, program.

Veržej bo še pred’ proslavo 
dobil novo cestno v-ozlišče. Ce
stne komunikacije namerava
jo urediti prebivalci- sami s 
prostovoljnim delom. O tej na
logi so se že trikrat posveto
vali, vendar pa riso prišli da
leč naprej, ker še;.nista po 
strokovnjakik ih uresničeni- loka
cija in traisiranje noviih cest. 
To jtrokovnobdalo bo potreb
no vsekakor pospešiti,’da bodo 
laihko pričeli; z delom, brž ko 
bodo vremenske razmere to  ko- 
liflkaif dopuščale. V Veržeju pa 
bodo fejpg -odpravili tudi- dru
ge pomanjkljivosti in dali kra
ju člimlepšo zunanjo podobo 
saj želijo tako prispevati tud 
k  pospsševaniu turizma.

V časna proslave bodo odprl 
V Veržeju stal-en Ostercev spo- 
mmski kotliček, manjši muzej, 
v katerem bodo poleg umetni
kovih osebnih stvari in ohra
njenih originalnioh stvaritev 
raizstav t u d i  v-ažneiše gradi
vo iz bogate zgodovine nekda- 
njjega verženskega trga (boji 
s Krnci, verženski brambovci 
itd1,.). Spomenik. Slavku Oster
cu bodo odkrili v  sedanjem 
parku na glavnem trgu, v ne- 
posredni bližini uimetnnkove 
rojstne hiše.

Zato je tudi realno pirBako- 
vaniie, da bo potlej obiskalo 
Veržej mnogo več turistov in 
poznavalcev bogatega Ostenče- 
vega umetniškega opusa in na- 
predlno usmerjen-ega življlenj a 
Omeniti kaže tudi to, da je 
pri sorodniikih in ljudeh, ki 
so pokojnega Slavka Osterca 
poznali in z njim sodelovali 
izredna živo zanimanje za zbi
ranje gradiva o njegovem živ
ljenju in urn etn (iškem ustvar
janju. 'Zbrano gradivo bo ko
ristno služilo na proslavi in 
pozneje v Osterčevem muzeju

Letošnji Osterc eva proslave 
ne bo za Veržej samo krajevni 
praznik, 'čeprav so prebivalci

Soboška 
glasbena šola 

na uspešni poti.
V Glasbeni šoli v  Murski So

boti se spet intenzivno pri
pravljajo na spomladanska 
gostovanja ipo Pomurju.

Lani so z njimi poželi obalo 
uspehov in širili krog poslu
šalcev klasične glasbe tudi po 
naših vaseh. Priredili so 21 ce
lovečernih nastopov za jav
nost. S tem delom so boljšal: 
glasbeni okus poslušalcev, ki 
si p-oieg »Veselih teh ali onih 
zaželijo tudi kaj kvalitetnejše
ga. 

Odprli so dva no-va oddelka 
za kitaro in čelo in povečali 
število učencev od 350 na 381 
Še večji uspeh bi lahko dosegli 
če bi imeli več materialnih 
možnosti za razvoji. Tudi po
žrtvovalen vzgojni kader že 
težko opravlja Vso delo, saj 
delajo redno v dveh izmenah 
in celo pozno V noč.

Ne dvomimo-, d.a bo kolektiv 
soboške Glasbene šole tudi v 
novem letu nadaljeval svoje 
uspešno vzgojno delo.

pripravljeni prevzeti dokajšen 
delež prti njeni organizaciji in 
so k temu smotru usmerjena 
tudi prizadevanja vseh druž
benih organizacij in društev 
v kraju, marveč ibo to kultur
na manifestacija republiškega 
značaja, povezana še z dvema 
dogodkoma! Dnevom mladosti 
in praznovanjem občinskega 
prtiznika. Čeprav, program še 
pi dokončno utrjen, pa je že 
sodelovanji Društva skladate
ljev iz Ljubljane ter drugih 
okrarih republiških in okraj
nih činiteljev zadostno jam
stvo, da bo program na do

stojnem umetniškem nivoju 
Tako je predvideno, da naj bi 
bil tokrat v Veržeju tudi o- 

vkrajini festival najboljših mla
dinskih pevskih zborov, svojo 
udeležbo na proslavi pa so ob
ljubili. tudi nekateri najboljši 
pevski zbori iz naše republike 
med njimi učiteljski pevski 
zbor; Slavka Osterca iz Mari
bora.

Osterčeva proslava bo vse
kakor v  znameniu kakovostna 
glasbe in pesmi, kar bo hkrati 
tudi hajlepša oddolžitev  spomi
nu velikega rojaka.

S. Klinar

IZ GORNJE RADGONE
Na nedavni seji predsedstva 

občinskega sindikalnega sveta 
v Radgoni so izvoli 20-član
ski , aktiv, ki bo pomagal sin- 
dika-lnini podružnicam pri ob
ravnavanim občinskega statu- 
ta. O občinskem statutu bodo
do konca januarja razpravlja 
li člani delavskih svetov, u- 
pravnih odborov - in izvršnih 
odborov sindikalnih podruž
nic. Predsedstvo? se je odlo č - 
lo za tako pomoč zategadelj

d a  bi, bile razprave o občin 
skem  statutu življenjske in 
hkraji tudi osnova za sestav? 
statutov delovnih organizacij 

predsedstvo je tudi priporo
čilo; kolektivom delovnih or
ganizaciji, naj« ne čakajo s pri- 
pravljanjem in obravnavanjem
svojih statutov do sprejetja
nove ustave, mariveč se naj ta-
koj lotijo  tega zahtevnega in
odgovornega posla..

Tudi fazane - ne samo mačke
(ODMEV NA DOPIS, OBJAVLJEN DNE 30. DECEMBRA PRETEKLEGA LETA)

V celoti se strinjam z vsemi na
vedbami, ki so bile navedene v 
članku »Fazan« v Beltincih. Zdi 
pa se mi, da bi bilo potrebno to
temo obdelati tudi z druge plati.

Zanimiv
gradbeni načrt
Tovariš urednik, mogoče je že 

nekoliko pozno, a se vseeno, ogla
šam. Za stvar sem izvedel šele 
pred Kratkim in me tudi zanima. 
Slišal sem namreč, da v načrtih 
za zgradbo na Trgu zmage, ali 
»točneje rečeno v načrtih za eks
pres buffet in slaščičarno, ki sta 
v tej stavbi, prvotno niso bile pla
nirane sanitarije, ki so bile zgra
jene šele naiknadno. Zanima me, 
če je  to res in če tako gradimo 
zgolj zaradi varčevanja, ali pa za
radi naziva lokala — expres.

To bo pa prav gotovo varčeva
nje! V omenjenem lokalu nisem 
nikjer opazil vtičnico za električ
ni tok. Verjetno imajo ob čiščenju 
kar precej nevšečnosti.

Vas lepo pozdravlja
eš — obiskovalec

Kot simo izvedela, so bile sa- 
lontarii« predvidene Videne, samo v 
premajhnem obsegu. i Krivdo 
glede vtičnic pa nosita  ali 
»Blink« ali pa Projtektivri bi
ro.

Zdi se mi, da sta lov in vzdrže
vanje lovišč le malo predraga na 
račun kmeta proizvajalca. Saj že 
sedaj vidimo, koliko škode nare
dijo srne, fazani in zajci. To je 
opazno posebno pri naseljih, ki 
ležijo ob gozdovih, kot je to pri
mer Dobrava. Tu opazimo jate fa- 
zanov, v katerih je 20—25 fazanov. 
Tu bi opozoril na dejstvo, da pri
deta pri taki jati dva samca na 
eno samico. Ker naredijo samci 
pri posevkih več škode kot sami
ce, se mi zdi, da bi bilo potreb
no pri odstrelu upoštevati ravno 
samce. 

Pa še nekaj. Posamezne hiše tu
kajšnjega naselja Dobrava ležijo 
oddaljene od gozda le 20—100 me
trov. Mačke se sprehajajo po po
lju  in lovijo miši, katerih je  zares 
dosti. Zdi se mi, da ni pravilno, 
da streljajo lovci tako brezobzirno

naše mačke.. Morda se res zgodi, 
da love mačke tudi kakšno zašči
teno divjad, vendar pa se je pred 
strelom treba o tem najprej pre
pričati. Mogoče se tisti slabši strel
ci, katerim ne uspe ustreliti fa
zana, znašajo nad mačkami?

M. P. Dobrava
Nemara pa je res tako, saj 

je mačka počasnejša.

O b z o r n i k  63
Ena značilnost revije »Obzor

nik« je ta, da prinaša večkrat po
leg najrazličnejših zanimivosti tu
di dokaj humorja, tako humoreske 
in satire, kakor tudi anekdote, ša
le in karikature. V prvi letošnji 
številki lahko beremo humoresko 
SOBO IŠČEJO Arkadija Averčen- 
ka, Jo Hanns Roslerja Kontrolo

pri vratih ter satirično utopistično 
zgodbo Devetoprsti Jack Antho- 
nya Bouohera.

Zanimive so tajnosti Črne ma
gije, zapisek o dunajskem um et
ri ostno-zgodovinskem muzeju s 
slikovitimi prilogami, Od čarov
ništva do zdravstva in Mesojedne 
rastline. -jo -

Se enkrat: »To pa tistemu povej
V zadnji številki Pomurske 

ga vestnika z dne 10. januar
ja 1963, je tovarišica pod ime
nom Marija Škrilec v komen
tarju »To pa tistemu povej«,

nerealno razkrinkala postrež
bo uslužbencev v prodajalni 
obutve »Borovo« v Murski So
boti. Njene izjave se v gotovih 
primerih ne ujemajo s stvar

nostjo, so pretirane in neres
nične. Odgovarjamo pa njeno 
izjavo: V prodajalni je zapo
slen le en prodajalec in ne 
dva, kot je ona izjavila (osta
lo so ženske delovne moči), 
strank v nobenem primeru nn 
usmerjamo s prsti, še manj pa, 
da bi j ih tikali. Prodajalna je  
razdeljena na tri dele: moški, 
ženski in otroški oddelek, ki 
so ločeni z velikimi reklam
nimi napisi. Če je tovarišica 
opazila v izložbi »lepe zimske 
ženske čevlje«, kakor omenja 
v članku, čudno da ni opazila 
v prodajalni velikega reklam
nega napisa: »ŽENSKI ODDE
LEK«. Za enkrat pred vho
dom nimamo vgrajenega se
maforja, ki bi usmerjal stran
ke za ta ali oni oddelek in je  
dolžnost prodajalca, v kolikor 
je stranka nepismena, odnos
no slabo razgledana, da usme
ri stranko tja, kjer bo lahko 
postrežena z zaželjenim artik
lom. 

KOLEKTIV PRODAJALNE 
»  B O R O V O «

KAJ BO Z NEGOVSKIM GRADOM?
V zadnjem času smo priče od

ločnim prizadevanjem družbenih 
organizacij in prebivalcev Nego
ve, da bi svoj kraj in njegove na
ravne lepote čimbolj približali do
mačim in tujim turistom. Njihova
prizadevnost in pripravljenost, da
pri tem tudi sami prispevajo kar

največ, je  prav gotovo vredna po
hvale. Ob tem pa se sprašujemo: 
kaj bo z negovskim gradom, ki 
je kot eden najstarejših tovrstnih 
zgodovinskih objektov na Sloven
skem iz leta v leto vse bolj izpo
stavljen zobu časa in uničevanju. 
Mar bomo res dopustili, da bo ne
govski grad naposled končal v 
razvalinah? Tega ne bi smeli do
pustiti, to je jasno, zato bi moral 
dobiti grad bolj skrbnega gospo
darja in bi kazalo v tem primeru 
podpreti zaščito tega zgodovinske
ga spomenika tudi z ustreznimi 
denarnimi sredstvi. Prav bi tudi

bilo, če bi Občinski ljudski odbor 
Radgona čimprej z odlokom zašči
til redko floro ob negovskem je
zeru in okolici, med drugim tudi 
značilne lokvanje, ki jih posamez
ni turisti neodgovorno trgajo in 
uničujejo. Kaj boste rekli k temu?

Poglejte Celjane! Grajske 
r a z v  a l i n e so spremenili 
v lično restavracijo. Turistov 
'in ostalih radovednežev se kar 
tare v njej. Lokvanji pa niso 
hrana za turiste.

Manj članov RK v Mostju
Tajnik Občanskega odbora 

Rdečega križa Lendava je v 
preteklih 'dneh obiskal vse o- 
snovne organizacije RK na va-

DOLGA VAS: V  OSPREDJU
VAŠKI DOM

Pred nedavnim sio se vaščani 
Dolge vasi postavili odločn 
n i stališče, da mora biti vaški 
dom v letu 1963 pod streho. 
Ugotovili so, da obstajajo za 
realizacijo tega načrta ugod
ne možnosti!, prav posebno, ker 
kaže veliko razumevanje tudi 
ObLO Lendava, ki bo priskočil 
na pomoč, ko bo KO poskrbel 
za začetna sredstva

Sklenili so, da bodo uvedli 
2-odst. krajevni prispevek od 
davčne osnove -za. vse vašča
ne, 'ki se n e  bi.  udeležili del 
pri gradnji . vaškega doma in 
ostalih del vaškega pomena 
(navoz gramoza, popravilo po
ti itd.). BR

seh. Kot je ugotovi:!., je število 
članov v letu 1962 v nekaterih 
vaseh ipaldlo. Ponebno visok 
padec števila članov je opa
žen v  Mostju — od 100 na 36 
članov. Izgleda, da je vzrok 
padca števila članov iskati v 
dejstvu, da vaščani še vedno
čakajo,- da bo RK nekaj »de
lil«. Taka mišljenje je sevedla 
zgrešeno, čeravno ugotavlja
mo, da RK res nekaj »deli«, 
predvsem mlečnim kuhinjam, 
v katerih se hrani jo otrodr va - 
ščanov.

Rdeči križ torej zares nekaj 
nudi/ in to vsekakor dostikrat 
več, kot pa znaša članarina 
120 din. V vaseh, kjer so od
bornik dobro usmerjeni, ra- 
zuttnljiivo, ne nastane vpraša
nje članstcva. Upajmo, da bo
do tudi v  Mostju spremenili 
svoje mišljenje.  BR

Rada bi pritegnila bralce
Sklenila sem, da vam pošljem 

majhen prispevek, (kateri bi mo
goče pritegnil bralce. Večkrat sli
šim: »Oh, ta Časopis pa je tako 
suh« in podobno. Zato bi želela, 
da bi bralce vsaj delno pritegnil 
k branju, ker ni zadosti, da vza
meš časopis v roke in zaviješ v 
njega klobase ali kaj drugo. Ča
sopis je pa zato, da ga preberemo. 
Zato vam pošiljam dve pesmi z 
željo, da bi jih objavili in da ne 
bi romali v »koš«.

Na koncu pa še lep pozdrav in 
iskrene čestitke za novo leto.

Mlada Prekmurka

Moramo Vam povedati, da 
s Pomurskim vestnikom le ni 
tako hudo, .kot pravite, čerav
no, mogoče res še ni vse tako. 
kot bi moralo biti. Glede Va
ših pesmi Vam pa moramo žal 
odgovoriti, da pesmi ne objav
ljamo, če pa že, potem pa to
samo ob državnih praznikih
Oglasite pa se lahko, mogoče
s kakšnim drugim prispevkom.
Za čestitke pa najlepša hvala.

K »pojasnilu« bi želeli 
pripomniti samo to, da tov. 
Marija pri »prodajalcu« ni 
mislila konkretno na moške
ga prodajalce, temveč je 
vzela pojem prodajalca šir-

V  ostalem pa naj bralci 
sami presodijo vrednost in 
umestnost »pojasnila«.

POMURSKA ZALOŽBA V MURSKI SOBOTI
je te dni dala v prodajo novo 
knjigo — roman pisatelja Mi
ška Kranjca »Mladost v moč
virju«. Knjigo lahko dobite v

katerikoli knjigarni  naročila 
Pa sprejema tudi Pomurska 
zaloižjba, Murska Sobota, Koc
ljeva 3



Šolska problematika na zadnji seji O b LO  Radgona
PREVEČ ENO STRAN SKO

Osredlnija točka na zadnji 
občinski seji v  Radgoni je bi
la razprava o delovanju in 
problematiki sveta za šolstvo. 
Odlbomiki so razpravljali o 
pomanjkanju kadtra v osnov
nih šolah in vrtcih, o pomanj
kanju učilnic, telovadnic in 
prostorov za tehnični pouk, o 
gradnji novih šol, velikem po
menu posebne šole v Radgo-

C E S T N I
V O Z E L

S skupnimi koristmi podpr
ta želja je na obeh straneh — 
pri Negovi in Benediktu v Slo- 
venskih goricah, — namreč, da 
bi letos končno le prišlo do 
modernizacije ceste Negova — 
Trodkova—Benedikt, ki je va
žna tako za tranzitni in pot
niški, še posebno pa za turi
stični promet.

Ta cesta bi za okrog 20 km 
skrajšala pot od Maribora po 
severni magistrali do Negove, 
Kapele in Radenec, kar je 
prav gotovo pomembna pred
nost za Negovo in Radence 
kjer se zlasti v poletnih me
secih radi ustavljajo motorizi
rani turisti iz Maribora in dru 
gih večjih krajev na Štajer
skem. Tudi nova avtobusna 
zveza, ki bo prav tako poteka
la po krajši poti, bi ob tej ce
sti takorekoč odprla »okno v 
svet« sedmim ali osmim kra
jem, ki so sedaj sploh odreza
ni od prometa. Turistični kraj 
Negova, kjer so težnje po tu
ristični uveljavitvi čedalje mo
čnejše, bi tako poleg Ščavnice 
in Ihove dobl še tretjo in tu
di najboljšo zvezo z asfaltnim 
trakom severve magistrale ..

In tako dalje. . .
Tudi pripravljenosti za so- 

delova/nje je pri prebivalcih 
prizadetih krrJev precej. Pri 
Benediktu razpravljajo celo o 
krajevnem prispevku, ki bi ga 
kraji ob tej cesti ramensko u- 
smerili za uresničevanje te 
zamisli. Težje pa je seveda s 
finančvimi sredstvi, manj na 
negovski in podaljšku na rad
gonski strani k ot. na sosedni 
strani proti Benediktu, kjer 
bo lenarška občina le težko 
zmogla dovolj sredstev za mo 
dernizacijo ceste na svojem 
območju, pa čeprav se zavze
majo za cenejše rešitve: za ce
sto s trdim tlakom ali prašnim 
asfaltom, ki bi ga lahko vzpo
redno položili takrat, ko bodo 
pri Lenartu asfaltirali še pre
ostali del severne magistrale

In tako smo praktično pri 
medobčinskem in celo okraj
nem problemu, ki ga v intere
su gospodarskega in turistič
nega razvoja teh krajev kaže 
uresničiti že letos. To bo hkra
ti tudi pomembna podpora 
organizacijam SZDL in sploh 
težnjam prebivalstva teh kra
jev, ki so pripravljeni za od
pravo sedanjega prometnega 
y>slepega črevesa« v tem delu 
Slovenskih goric tudi sami 
mnogo prispevati. Ugoden mo- 
ralnt žintelj pa lahko Vidi v
tem primeru visoko kotira, in
prinese nove milijonske vred
nosti.

S. K.

ni, ki se je v petih letih že 
razvila v popolno osemletko, 
ureditvi glasbene šole itd.

Pri Negovi in še kje si že
lijo popolne osemletke, da nji
hovi otroci ne bodo zapostav
ljeni. Sploh naj bi bile po vseh 
večjih središčih dobro organi
zirane in opremljene osemlet
ke, tako da bo omogočeno o- 
trokorn nadaljtnje šolanje za 
specializacijo na vseh področ
jih. Več šol je še slabo oprem
ljenih z učili. Odborniki z ob
močja Kapele sodijo, da bi bi
lo potrebno končno pričeti z 
gradn jo nove šole, o  čemer go
vorijo že deset let. Šolo bodo
gradili postopoma. V bližnji 
bodočnosti bo treba misliti tu
di na gradnjo nove šole v  Radi 
goni; v  Radencih, kjer bo že 
prihodnje šolsko leto popolna 
osemletka, pa bodo rešili pro
blem prostorov že letos: pre
uredili bodo stanovanjski trakt 
za učilnice, morda pa bodo ce

lo stavbo nadzidali. Pri raden
ski šoli so že začeli z gradnjo 
nove telovadnice, ki bo ena 
največijih in najlepših v Po
murju.

Precej pereč problem je po
klicno usmerjanje učencev po 
končanem osemletnem šolanju 
To preusmerjanje je preveč e- 
nostransko. Premalo je upo
števano zlasti v nadaljnje izo
braževanje na področju kme- 
tijlstva. Ika

Drenj ob vsakem času — na avtobusnih postajah

KULTURNO 
ŽIVLJENJE 
PRI NEGOVI

Lansko leto je  bila kulturna 
dejavnost pri Negovdi prav ži
vahna. Pionirji osnovne šole 
so se predstavili z tigrico Josi
pa Vandota Kekec in Mojca, 
ki je zelo uspela in so z njo 
gostovali v Spodnji Ščavnici, 
Stavešincih in na Janževem 
vrhu.

Prosvetno društvo je prire
dilo štiri predstave, ki so bile 
zelo dobro obiskane.

PRI NEGOVI -  M N O G O  N O V E G A
Čeprav je znano, da j e SZDL 

pri Negovi dokaj aktivna na 
vseh področjih, pa je vendarle 
res, da je v zadnjem času da- 
la vrsto koristnih pobud pose
bej za bodoči napredek turiz
ma v tem kraju in okolici, po
bud, (ki so  jih osvojile prav vse 
množične organizacije in dru

štva v kraju in tudi sprejele 
v svoje delovne programe. V 
tej harmoniji pa so pravza
prav tudi obetajoči izgledi za 
uspehe na tem področju ključ
nega prizadevanja prebival
cev negovskega okoliša.

Kakor nam je ob zadnjem o- 
bisku povedal predsednik krajev

nega odbora SZDL in predsednik 
pododbora turističnega društva 
Franc Rojko, so turistični načrti 
Negove in okolice tolikšni, da jih 
prebivalstvo ne bo moglo samo u- 
resničiti. Potrebna bo pomoč ob
čine in okraja, saj končno ne gre 
zgolj za krajevne koristi, marveč 
tudi širšo družbeno korist; še od
ločneje vpreči Negovo v turistič

ni voz in napraviti to razvijajočo 
se gospodarsko panogo za prido
bitno. 

Ob tem, da bodo letos zgradili
pri Negovi prosvetni dom, za kar 
že imajo zagotovljenih 12 milijo
nov din od občinske dotacije, se 
zavzemajo tudi za zgraditev vodo
voda za potrebe prebivalcev no
vega bloka, šole in celotne vasi. 
Tu je še ureditev cestne razsvet
ljave in ureditev slatinskih vrel
cev v Radvendh in Ujtvercih. TJ 
slatinski vrelci. so v bližini negov
skega jezera in se jih turisti zelo 
radi poslužujejo. Posebno tabor
niki iz Srb obrana niso mogli pre
hvaliti kakovosti ujtverske slatine!

Tudi ob znanem in vedno bolj 
obiskanem Negovskem jezeru bo
do letos zrasli novi objekti: po
leg gostinskega obrata z manjšo 
nočitveno zmogljivostjo, katerega 
bo zgradilo radgonsko podjetje, še 
baraka, ki bo služila za slačilnice. 
Jezero nameravajo gram o žirati. V 
največji turistični sezoni bodo 
sprostili tudi lovski dom, v  ka
terem se bodo lahko namestili o- 
biskovalci jezera in turističnih za
nimivosti pri Negovi. Nadaljnja 
skrb negovskih turističnih in druž
benih činiteijev bo veljala še u- 
godnejšemu povezovanju cestnega 
omrežja s severno magistralo, zla
sti še gradnji ceste Negova—Trod
kova—Benedikt, ki je  v  tem pri- 
zadevanju že močno v ospredju.

Na zadnji seji turističnega dru
štva so se odločili za olepšanje 
same Negove. Tako bodo v kraju 
vse do novega prosvetnega doma 
zasadili kombiniran drevored z vi
soko topolo, rdečim hrastom in 
lipo, pri zadružni trgovini uredili 
cvetlični vrt s svrtličnim grmičev
jem, odprli manjši bife za potre
be mimo potujočih turistov. Se 
več: sugestije turističnega društva 
se bodo, kot to tudi pričakujejo, 
oprijele vsake negovske hiše, ki 
bodo poskrbele za lepši zunanji 
izgled in se okrasile tudi z rožami. 
Vse te načrte, ki so povezani s 
sodelovanjem vsega prebivalstva, 
bo namreč moč izpeljati s skrom
nimi sredstvi, kajti največ denarja 
bo šlo pač za ključne objekte.

Navsezadnje pa mislijo tudi na 
negovski grad. Treba ga bo pred
vsem očistiti in držati v boljšem 
redu kot doslej, saj se v njega 
zelo radi zatekajo zlasti inozemski 
turisti. V največji turistični sezoni 
tudi ne bi bilo napak, če bi hono
rarno zaposlili vodiča, ki bi lahko 
turistom posredoval strokovne in
formacije o tem znamenitem zgo
dovinskem objektu. j

S. K.

P r i  B e n e d i k t u  v S l o v e n s k i h  g o r i c a h
DOGRADI!! BODO KRAJEVNI DOM

V (krajevni organizaciji SZ 
DL mu pravijo komunalni 
problem, na osemletni šoli pri 
Renedliktu pa življenjski pro
blem — to je bivša zadružni 
dom, ki doslej še ni izpolnil 
pričakovanj tistih, ki so ga 
gradili in na njegovem grad-, 
bišču pustili na tisoče prosto
voljnih delovnih ur. Na zido
ve zadružnega doma, ki je si
cer za silo pod streho, je zače
lo v zadnjem času zatekati, 
načel pa jih je tudi že neiz
prosen zob časa. Iz leta v leto 
je škoda večja, vendar pa jii 
bodo letos, kot vse kaže, do
končno napravili konec.

Potem ko je lenarška obči
na zagotovila za dokončno iz
gradnjo in ureditev zunanje 
fasade zadružnega doma nad
pet milijonov dinarjev, so se

NEGOVA
Negovski pionirji so se ude

ležili Jugoslovanskih pionir
skih iger in pri tem razvili ši
roko dejavnost. S pogozdova
njem. zbiranjem sredstev za 
šolsko kuhinjo lin drugimi ak
cijami so zbrali okoli, 218.000 
dinarjev, kar je vsekakor lep 
uspeh. Pripravili so teren za 
športno igrišče in pri tem o- 
pravili okoli 4000 prostovolj
nih delovnih ur.

zganili tudi pni Benediktu. Že 
letos bo bivši zadružni, dom 
služil svojemu pravemu na- 
menui: v njem bodlo uredili 
stanovanja za učitelje (na šoli 
imajo namreč tri ali štiri za
konske pare, ki so zaradi ne
mogočih stanovanjskih razmer 
hoteli celo odpovedati učitelj
sko službo), prostore za trgovi
no in zbiralnico mleka, uprav
ne prostore za zadrugo, delovi

šče kmetijskega gospodarstva 
pošto. . .  Hkrati, bodo preme
stili tudi (krajevno tehtnico, ki 
ne sodi v  neposredno bližino 
severne magistrale. Z dokonč- 
no dograditvijo krajevnega do
ma bodo torej pri Benediktu 
odstranili mnogo krajevnih 
problemov, med katerimi je 
sedaj prav gotovo najbolj žgoč 
prav stanovanjski.

-sk

AKTIVIST MLADINE 
V BEDEDIŠKI ŠOLI

Zanimivo je. kako se učenci 
pri, Benediktu zanimajo za 
matematiko, ki, je vsekakor e- 
den najtežjih predmetov na 
vseh šolah. Po zaslugi tov. Gu- 
zelja, učitelja matematike, sc 
ustanovili matematični krožek 
Pitagora.

Na vsak način mladi prista
ši dramatike ne zaostajajo za 
matematiki,. Sodelovali so pri 
novoletnih proslavah, priprav- 
ljiaijo pa tudi 'daljšo predstavo 
s katero bod gostovali v oko
liških vaseh..

Za svoje diedo pa potrebuje
jo klubsko sobo, za katero se 
borijb že dolgo. Upajo, da bo 
tuidi za njih nekaj prostora v 
novem zadružnem domu, ko 
bo dograjen.

PO MURSKEM PODU DO LJUTOMERA

Cesta Ljutomer-Radenci lani in letos
Zgodnja zrna in mraz je 

malokomu tako prekrižal na
črte kot graditeljem ceste od 
Radenec do Ljutomera. Že je
seni jim je deževje nekajkrat 
zalilo gramoznico pri Križev
cih, da dela niso mogli izvr
šiti v  takem obsegu, kot je bi
lo planirano. Od celotne trase 
so v grobem dokončali 6 km 
in so porabili približno 34 mi
lijonov dinarjev, to se pravi, 
da bodo morali letos zgodaj 
začeti z delom.

Po pogodbi bi moralo biti 
cestišče, ki je široko 6 m s 
polmetrskim pasom bankin na 
vsaki strani, dograjeno do as
falta do 31. marca letos. Za ta

dela so sredstva na razpolago 
Makadamsko cestišče pa ni

kakor ne bo moglo prenesti 
tako intenzivnega prometa, 
saj doseže na dan težo do 
1500 ton. V teku so pogovori

o sredstvih za nadalnjo izgrad- 
njio. 

Gradnjo ceste opravičuje tu
di dejstvo, da so mnogi delav
ci v kmetijstvu, ki. so ostali 
zaradi toče brez dela, našli 
tam zaposlitev. ŠM

V z o r  g a s i l c e v  v K o k o r i č i h
Kljub temu, da štejejo Koko- 

riči le 35 hišnih številk, deluje v 
tej vasi že nekaj let gasilsko dru
štvo. V GD je  vključenih 38 čla
nov in od teh jih je  kar 80 odst. 
mladincev. Pred dnevi so imeli 
gasilci občni zbor.

Večletni predsednik Franc Vajs 
je podal skrbno pripravljeno po
ročilo, kateremu je sledila živah
na razprava. Ugotovili so, da je 
bilo delo v preteklem letu plodno. 
Stojijo pa pred problemom, kate
rega bo treba na vsak način u- 
godno rešiti. Dosedanja ročna 
brizgalna je takorekoč dotrajala, 
saj se več niti popraviti ne da. 
Tako se je zgodilo lani, da so mo
rali takorekoč z golimi rokami na 
p ožariš če v Logarovce. V prete
klem letu so zabeležili tudi po
memben uspeh; posrečilo se jim 
je  namreč zgraditi nov gasilski

dom, ki služi vsem organizacijam 
in društvom. Sklenili so tudi, da 
bodo začeli nabirati sredstva za 
novo brizgalno. V ta namen je 
bil izvoljen poseben odbor, kate
rega naloga bo zbiranje sredstev 
za novo brizgalno. Izkupički od 
vseh prireditev, ki jih mislijo pri

rediti v prihodnjem letu, bodo 911 
izključno za nabavo brizgalne. Ko 
bodo brizgalno že imeli, pa bodo 
organizirali tečaj za izprašane ga
silce. Nadalje so na zboru spre
jeli tudi več sklepov za nadalnje 
delo v letu 1963.

L J U T O M E R
Sekcija za klubsko življenje 

pni ljutomerskem DPD Svobo
da in Klub Ljudske univerze 
v Ljutomeru prirejata poljud
no znanstvena predavanja z 
raznih področij družbenega 
delovanja in človekove aktiv
nosti. Posebno dobro so obis
kani petkovi večeri v kluba

Ljudske univerze. Pred dnevi 
so imeli zelo zanimiv, razgovor 
o temi Zvezde in zvezdništvo 
v filmskem svetu. Sicer pa so 
predavanja o domačem in tu
jem filmu še prav posebno za
nimiva za stalne obiskovalce 
kino predstav. 

Veržej
Mladinski aktiv v  Veržeju 

je v soboto zvečer priredil v 
zadružni dvorani veseli večer. 
Pripravili so zares bogat in 
veder program, ki je pritegnil 
precej ljudi

Se enkrat: SETEV POD

Res, letošnja jesenska setev je 
za nami; izvršena je  bila pod ze
lo ugodnimi pogoji. 2al pa je  u- 
godno vreme trajalo premalo ča
sa, da bi bilo mogoče dosledno re
alizirati vse naloge, ki so pred 
kmetijskimi organizacijami in za
družniki v jesenskem času.

Jesenska setev je za kmetijsko 
organizacijo, pa tudi za sleher
nega kmetovalca najvažnejše o- 
pravilo. V to delo vlagamo zmeraj 
največ truda. Gotovo ni človeka, 
ki ne bi zavestno izkoristil vse 
svoje fizične in telektualne spo
sobnosti, da doseže zaželeni smo
ter. V raznih publikacijah, poro
čilih in tudi na sestankih zasledi
mo rezultate, ki so bili doseženi 
pri izvedbi jesenske setve.

Kmetijske organizacije, na ka
terih je slonela vsa teža teh opra
vil, so morale pošiljati najrazlič
nejša poročila raznim orgnom. Med 
drugimi je bil namen takega po
ročanja tudi ta, da se obvesti o 
izvršenem delu. Tako obveščanje 
javnosti je  pravilno in zaželelo, 
vendar samo, če je  objektivno. Za
želena in pravilna 'je tudi kritika 
različnih napak, ki se v tej di
namični borbi za večje pridelke 
skoraj nujno pojavljajo in Če Je 
seveda konstruktivna.

Ker pa žal v to nismo popolno
ma prepričani, se oglašamo ob 
članku, objavljenem v Pomur
skem vestniku« dne 13. decembra 
1962 pod naslovom JESENSKA

SETEV POD MIKROSKOPOM«. 
Pisec navaja v tem članku različ
ne številke, katerih ne želimo ko
mentirati. Omejili bi se le na ne
katere Številke, nanašajoče se na 
ObLO Murska Sobota.

Naj nam bo oproščeno, če bo
mo nekoliko posegli v številke o- 
stalih kmetijskih zadrug na ob
močju ObLO M. Sobota, ker se 
želimo nekoliko pomuditi tudi pri 
planiranju. Kmetijske zadruge na 
Območju ObLO Murska Sobota 1- 
maio zemljišča z naslednjimi po
vršinami v svojih okoliših:

Gornji podatki o  površinah so 
vzeti iz statističnega popisa v letu 
1958, torej so stari štiri leta. Ver
jetno je sedanje stanje nekoliko 
drugačno, vendar se je  lahko spre
menilo le v korist njiv s pšenico 
in v škodo njiv z ržjo.

Podatki o planu kooperacije za 
jesensko setev 1962 in o  njegovi 
realizaciji pa izvirajo iz podatkov, 
objavljenih v " Glasniku"  Gospo
darske zbornice za okraj Murska 
Solbota. Ti podatki nam v tabe
lah kažejo -naslednje:

1. Kmetijska zadruga M. Sobota

je  planirala jesensko setev na 
4,34 °/o večjih površin, kakor zna
ša odstotek površin, katere je  pla
nirala KZ Martjanci kot zadruga 
z najvišje zastavljenim planom. 
Težila je  za tem, da je  treba do
seči kooperacijo na okrog 15 % 
vseh njivskih površin, kar je  tudi 
praktično dosegla (14,28 %). Upo
števati je treba tudi, da Murska 
Sobota in njena ožja okolica ni
sta hvaležno obm očje za sklepa
nje kooperativnih pogodb zaradi 
izredno razdrobljene zemljiške po
sesti in zmanjšanega zanimanja za

vestno obdelavo zemlje, ker last
niki teh zemljišč pretežno črpajo 
dohodke iz zaposlitve izven kme
tijstva. 

2. Kmetijska zadruga Murska 
Sobota je  kljub precej napetemu 
planu dosegla realizacijo s 107 %  
kar znaša v absolutni številki 900 
ha. Torej ne drži trditev pisca 
članka »Jesenska setev pod mi
kroskopom«, da kmetijska zadru
ga Murska Sobota ni dosegla plan. 
Res je  sicer, da znaša realizacija 
za pšenico 811,46 ha, vendar so bi
le poleg tega sklenjene pogodbe še 
100,18 ha rži in 13,30 ha ječmena, 

Gornja tabela nam kaže, da na-

KZ
Cankova
Grad
Puconci
Martjanci
Prosenjakovci
Murska Sobota

njive v ha 
3.558 
2.862 
4.239 
3.347 
2.173 
5.879

pšenica v ha 
977 
851 
942 
996 
589 

1.844

rž v ha ječmen v ha 
708 42
619 22
918 60
958 33
566 19
970 221

Plan kooperacije je  bil po po-sameznih zadrugah naslednji:
KZ

plana v ha planaCankova
Grad
Puconci 300 7,07 232 77
Martjanci 333 9,94 309 92
Prosenjakovci 165 7,59 197 
Murska Sobota 840 14,28 900 107

Benedikt v Slov. goricah — ob cesti iz Radgone v Maribor

Dve lutkovni predstavi 
v Križevcih pri Ljutomeru

Lutkovna sekcija, ki obstoja 
na šoli v Križevcih pri Ljuto
meru v okviru pionirske orga
nizacije, je ipriredila v  nede
ljo dopoldne dve krajši lut
kovni. predstavi.: Kmetič in 
volk in Trbuc in razbojniki. 
Med obema predstavama je 
bila še krajša igrica Poljska 
in mestna miš.

In še nekaj besed o delu 
in težavah lutkovne sekcije. 
Sekcija je pravzaprav Se mla
da, saj obstoja šele dobro leto 
dni dn se zato spoprijema še z 
začetnimi težavami. Najteže je

z odrom. Sicer pa pravijo, da 
ima do sekcije veliko razume
vanje križevsko društvo prija
teljev mladine.

So l a  z a  ž iv l je n je  v
LJUTOMERSKI TKALNICI
Mladinski aktiv obrata MTT 

v Ljutomeru bo skupno z 
Ljludsko univerzo organiziral 
Šolo za življenje. Za šolo je 
med člani kolektiva veliko za
nimanje, posebno še med de
kleti, saj bodo marsikateri to 
prvi napotki za življenje. Do
slej se je prijavilo za šolo že 
45 mladink, predavanja pa bo
dlo enkrat tedensko v  popol
danskem času. J. v.



I Z O B R A Ž E V A N J E  K M E T I J S K I H  D E L A V C E V
Ljudska univerza v Lendavi 

je pripravila vrsto predavanj 
za prebivalce lendavske obči
ne. Izbor predavanj je zares 
odličen, saj bodo predložene

G O S T IN S T V O  
V  L E N D A V S K I  
O B Č l  N  I

Naijveoji porast prometa v 
lendavski občini v preteklem 
letu je opazen pri gostinstvu, 
saj se je v tej' gospodarski pa
nogi dvignil promet za celih 
50 odst. K temu porastu so 
znatno pripomogle nekatere u- 
reditve lokalov. Tako je bila 
v  ličen gostinski objekt ureje
na kolodvorska restavracija 
Restavracija »Park« je uredila 
tujske sobe in vodovod, opre
mila pa je  tudi veliko divor-a- 
no za gostinske namene. Za 
letošnje leto pa pričakujejo 
preureditev gostinskega lokala 
»Pri lovcu«. S predvidenimi 
ureditvami in napori za izbolj
šanje kvalitete pričakujejo še 
nadaljnji porast prometa v go
stinstvu.

teme predavali sami strokov 
njaki

V načrtu je prva tema z na
slovom: »Zimsko škropljenje 
in čiščenje sadnega drevja«. 
Zraven pa bodo dodane še te
me z naslovi: »Znaki in vzroki 
stradanjia prti kmetijskih rast
linah« in »Hibridna koruz-a« 
Predavanja bodlo povezana s 
prikazovanjem ustreznih fil
mov.

Tako bo torej prvo preda
vanje sestavljeno iz treh tem 
in treh filmov. S tem progra
mom mislijo obiskati domala 
vse vasi lendavske občine, ker

So vaščani v številnih vaseh 
pokazali veliko zanimanje za 
(predajanja.

BR

AKTIVNOST
v Brezovici

Vaščani v Brezovici so agilni, 
saj z velikim zanimanjem sledijo 
vaški problematiki in jo  tudi z 
uspehom (rešujejo.

Pred nedavnim so na zboru ob
čanov sprejeli obširen delovni 
program 'za- naslednje leto. V svo
jem planu so posvetili posebno 
skrb elektrifikaciji,- Katero mislijo 
s samoprispevkom dokončno ure
diti v tem letu: Nadalje mislijo 
urediti mrtvaško lopo- in pokopa- 
liščno ograjo. Tudi za povečanje 
članstva v SZD L so se močno za
vzeli, ker je ta prganizacija v naj
večji mera prispevala preureditvi 
elektrifikacije 

Vaščani Gaberja 
n e p om a g aj o

Do kaj žalostnega spoznanja so 
prišli pred nedavnim na žboru vo
livcev v Gaberju/ Problem se su
če v glavnem okrog vzdrževanja 
cest. Ker so' ceste dokaj slabe, je 
zanje in mostove skrbel krajevni 
odbor. Tako je  bil popravljen 
most čez Črnec. Na cesto pa je 
bilo navoženih okrog 50 kub. me
trov gramoza. 

Na prvi pogled iz gleda ta ko
ličina gramoza kar precejšnja, če 
pa upoštevamo, da bi bilo potreb
no navoziti vsaj 250 kub. metrov 
gramoza, pa postane stvar dru
gačna. Vse stroške ža popravilo 
mostu in navoz gramoza so krili 
iz sklada za ceste ObLO Lendava. 
Bila je sicer sprožena akcija za 
prostovoljni navoz gramoza po 
vaščanih, vendar ni bilo odziva s 
strani posameznih gospodarjev. O- 
pravičilo so našli v nujnih polj
skih delih. Pozneje pa zaradi de

žja niso mogli priti do gramoza.
V teh krajih je  običaj samo

prispevek, katerega dajo občani v 
obliki dela. Se je  v Gaberju ta 
običaj izrodil? Na zboru je  bilo 
sklenjeno, da bo treba v prihod
nje ta problem ugodno rešiti.

BR

P R  E M A J H N O  
S O D E L O V A N J E

Na zboru volivcev v Gaberju, 
bil je pred kratkim, so ugoto
vili, da med krajevnim odbo
rom in ostalimi organizacija
mi (Rdečim križem, SZDL, ga
silci itdi.) sicer obstaja neko 
formalno sodelovanje, kar pa 
je vsekakor premalo. A je ta 
odidvojenost mogoče posledica 
dejstva, da imajo tri vasi (G. 
in D. Lakoš in Gaborje) skupni 
KO SZDL? Sklenili so, da bo
do morale v bodoče te organi
zacije tesneje sodelovati.

N o vogradnj  e
Kot smo Izvedeli, imajo v 

lendavski občini v načrtu za 
leto 1963 tud- nekaj novogra
denj. Tako je predvideno, da 
se bo povečal stanovanjski 
fond za 30 stanovanj. Za en 
del so načrti že narejeni, dru
gi del pa je ravno v izdelavi. 
Nadalje je v  perspektivi tudi 
gradnja šol v Kobilju dn Gen-

terovcib. Za ti gradnji so na
črti že v  celoti gotovi in zem
ljišče pripravljeno za gradnjo. 
Ker jie graditev teh dveh šol 
v zvezi z urejanjem dvojezič
nega šolstva-, bo finansiranje 
gradnje potekalo ob podpori 
republike.

Modernizacija trgovskega 
o m r e ž j a  v L e n d a v i

Trgovina v Lendavi je  lansko 
leto naredila velik skok naprej, 
kar se odraža predvsem v pove
čanju prometa za okrog 25 odst. 
z ozirom na leto 1961.

Brez dvoma sta k temu mnogo 
pripomogli specializacija in ure
janje trgovskih lokalov. Tako je 
bila sodobno urejena trgovina s 
tehničnimi predmeti, sodobno ure

jen videz pa je  dobila tudi knji
gama in papirnica. V urejanju pa 
je trgovina s pohištvom. V načrtu 
imajo nadaljnjo gradnjo sodobnih 
lokalov, ki bodo omogočili še na
daljnjo igradnjo sodobnih trgov
skih lokalov, ki bodo omogočili 
še nadaljnji razvoj trgovine.

Pričakujejo prej ali slej tudi 
ureditev maloobmejnega prometa 
s sosednjo Madžarsko; trgovina bo 
morala biti na to pripravljena. Kot 
vse kaže, bo Lendava dobila še 
letos tri nove trgovine: s špreceri- 
jo, tekstilom in obutvijo.

Zanimivo je, da se je  število 
zaposlenih v trgovini v preteklem 
letu zmanjšalo napra m letu 1961, 
promet pa je  porastel. Vzrok za 
povečanje prometa je  iskati pred
vsem v specializaciji trgovskega 
omrežja, k i je  vplivala na poveča
ni asortiman, ta pa na razširitev 
kroga kupcev. Močnejši dotok 
kupcev je opaziti tudi iz sosednje
ga Medžimurja.

IZ KOBILJA
Mladinska organizacija je 

samoiniciativno organizirala 
predavanje z naslovom: »Kaj 
morata vedeti fant dn dekle 
o sebi.« Za pomoč so mladin
ci zaprosili Ljudsko univerzo 
Lendava, katera je v sodelo
vanju z RK pripravila pod 
vodstvom dr. Jožeta Bedmja- 
ka ustrezno predavanje. Pre
davanje je doživelo izreden u- 
speh.

Že v tem se kaže uspeh, da 
od 34 mladincev ni niitj eden 
manjkal. Samo predavanje je 
izredno .uspelo, saj so mladin
ci dobesedno obsedeli, ko je
predavatelj že končal s pre
davam jem. Pri tem gre prizna
nje dr. Bedmjaku, ki je temo 
zares temeljito dn Vseskozi ži
vo obdelal.

Slovenska dramska sekcija 
DPD Svobo-da iz Lendave se 
je v nedeljo predstavila z i- 
gro Trnje fantje  in eno de
kle tudi:, v Kobilju Kot sme 
zvedeli., je bil obisk ter pred
stave precej zadovoljiv.

Turizem v Lendavi
Izgleda, da turizem v len

davski občini še ni zavzel me 
sta, katero mu priprada. Kak
šnih večjih načrtov za to vejo 
gospodarstva nimajo priprav
ljenih. Razmišljajo sicer c 
graditvi turistične postojanke
v Lendavskih goricah, vendar 
pa tu še ni konkretnih načr

tov. Glavna ovira pri realizat 
cidi te zamisli so premajhna 
občinska sredstva. Predvidena 
pa jie gradnja kopališča, za 
katerega« so načrtl že priprav
ljeni. Vendar se tudi tukaij po
javlja vprašanje sredstev.

ZIMSKO JUTRO — V ZIMI, KI JE LETOS RES MUHASTA: 
ZGODNJA. HLADNA, SPREMENLJIVA, PRESENETLJIVA,

MALO LEPA, MALO NEPRIJETNA —
SKRATKA: MUHASTA!

Iz Male Polane
Na zboru občanov, ki je  bil pred 

kratkim, so pregledali vaščani svo
je  delo v minulem letu in si za
dali nove naloge za leto 1963.

Razprava je  pokazala, da vašča
ni niso zadovoljni s sedanjimi po
goji žaganja lesa slabše kakovosti. 
Vaščani se sprašujejo, zakaj ne 
dajo dovoljenja za žaganje slabše 
vrste lesa na cirkularki v  Veliki 
Polani. Sedaj morajo namreč les 
voziti s kravjo vprego v Lendavo 
ali Beltince.

Vsekakor je ta problem pri manj
vrednem lesu upravičeno načet/ 
Glede načrtov za to leto so skle
nili, da bodo popravili vse mosto
ve in izkopali cestne jarke, kjer 
bodo ti potrebni. Nadalje mislijo 
kupiti in namestiti 12 komadov be
tonskih cevi, kupiti gramoz, ga na
voziti in urediti pokopališčno lo
po. Zavzeli so se tudi za pomoč 
gasilskemu društvu pri gradnji 
potrebne orodjame.

Življenje v Tešanovcih
Kakor drugod, tako je tudi 

v Tešamrovcih oživelo življenje 
vseh organizacij, ki iz dneva 
v dan rešujejo svoje probleme 
Po konf erenci KO SZDL se je 
sestal novi odbor lin sestavil 
delovni program. Svoj sesta- 
nek je imela že tudi sekcije 
za zdravstvo, prosveto lin kul
turo, ki je organizirala preda
vanje o  rumenici, in drugih 
nalezljivih boleznih. Predaval 
je dr. Graškovnjiak. Predava.
nje je bilo zelo dobro obiska« 
mo.

Najlbolj aktivna v  vasi pa je 
mladima. Aktiv LMS Tešamov- 
ci je v zromskem času pripra
vil več proslav. Ob Novem le
tu je pripravil veseli spored/ s 
plesom. Sedaj se pripravljajo 
na uprizoritev igre »Klopčič« 
ki. bo prihodnjo nedeljo. Z igro

nameravajo mladi gostovati 
tudi v sosedn jih vaseh.

Tončka Recek

MLADINA V BODONCIH
Mladinski aktiv kaže pre

cejšnje zanimanje za kultur- 
noumetniško delo, saj vsako
leto z uspehom uprizorijo ka
ko igro. Pri tem se še posebno 
izkažejo Cigani — člani tega 
aktiva, ki v zimski sezoni sa
mi pripravijo za nastop kako 
odrsko delo, ga uprizorijo in 
nato z uspehom gotsitujiejo v 
drugih krajih.

Letos so pridno vadili in 
naštudirali »Kolesa teme«. S 
tem delom se nameravajo- pr
vič predstaviti občinstvu 8. fe

bruarja v Bodoncih. Kot smo 
izvedeli se za uprizoritev ža
rnima tudi RTV Ljubljana, ki 
je baje izrazila željo, da bi to 
odersiko delo v njihovi izvedbi 
tudi posnela.

BO SOBOŠKA OBUVA PRVA?
V naprednih industrijskih dr

žavah se vse bolj uveljavlja me
hanizacija tudi v knjigovodstvu in 
administraciji. Mariborski Biro- 
stroj, ki je samostojen obrat uvoz
nega podjetja Avtokomerc iz Lju
bljane, je  trenutno edino podjetje

ki že nekaj let uspešno uveljavlja 
srednjo stopnjo mehanizacije knji
govodskega poslovanja v Sloveni
ji. V podjetjih in ustanovah prev
zema vso organizacijo knjigovod
skega poslovanja s pomočjo me- 
hanografskega stroja in opravlja 
za številna podjetja tudi servisne 
usluge. V organizaciji je zajeto 
vso strokovno delo v zvezi z osva
janjem mehaniziranega sistema 
knjiženja knjigovodskih podatkov, 
šolanje potrebnih kadrov, posoja
nje verziranih knjigovodij za ažu- 
riranje knjigovodskega stanja s 
pomočjo mehanografskeffa stroja 
itd. .

Za tovrstne usluge Birostroja 
je vedno večje zanimanje v Slo
veniji. Tako je  srednjo stopnjo 
mehanizacije knjigovodstva osvo

jil že republiški zavod za socialno 
zavarovanje, v podjetju mehano- 
grafsko obračunavajo mesečne 
prejemke za vse poštne uslužben
ce mariborskega in celjskega ob
močja, za srednjo stopnjo meha
nizacije, ki so jo  že uspešno u- 
veljavili v mnogih podjetjih in 
kombinatih, pa se močno zanima
jo tudi občanski uradi širom po 
Sloveniji. 

Tudi v Pomurju so se že oglasi
li prvi interesenti. Kaže, da bo 
prav občinski urad v Murski So
boti prvi, ki bo mehaniziral svo
je knjigovodsko poslovanje. Nje
govi uslužbenci so že bili na šola
nju v tem podjetju. Razgovori pa 
uspešno potekajo tudi z lendavsko 
Proizvodnjo nafte.

-sk

Z B O R  VOLI VCEV V M ELINCIH
Delo v preteklem letu je bilo 

plodimo. Čez nekaj mesecev bo 
zgrajen težko pričakovani in 
zelo potreben vaški dom. 
Sredstva za gradnjo doma je 
prispeval ObLO Beltinci v 
zneskuf nekaj čez milijon di
narjev. Vaščani so z delom,

materialom in denarjem pri
spevali nad 2 milijona denar
jev, na tokratnem zbora pa so 
z veseljem sklenili, da bodo 
prispevali še po 2 težaka. Ta
ko bo dom z razpoložljivimi 
sredstvi lahko povsem zgra
jen.

Sklenili so tudi, da bodo ku
pili televizor. Vaške asanacije 
pa niso opravljali: zadovoljivo, 
zato so sklenili, da bo krajev
na skupnost izvajala sankcije 
proti posameznikom. Mnogi 
predlogi vaščanov so bili u- 
mestni in tudi sprejieti v de
lovni program krajevne skup
nosti; K. M.

IZ BOGOJINE
Mladina v Bogojini jie od 

zadnjie konference zelo aktiv
na. Domala vsak član nekje 
•aktivno deluje; nekateri v 
dramski sekciji, drugi spet pri 
raznih nabiralnih akcijah.
Dramska sekcija pridno štu

dira igro Zamotana snubitev 
katero nameravajo uprizoriti 
koncem januarja alfi v začet
ku februarja. Z igro bodo go
stovali tudi v  sosednjih vaseh.

Mladina je najbolj množič
no zastopana v strelski druži
ni Bogojina, kjer zelo pridno 
trenira. V družini je okrog 30 
mladincev. To je  vsekakor o- 
betajoč naraščaj za bodoče de
lo in razvoj strelskega športa. 
Mladi so tudi najboljši v bor
bi za kroge. Lanski družinski 
prvak je mladinec in tudi na 
letošnjih treningih so mladi 
še vedno na prvem mestu.

Naša mladina gleda na raz
voj strelstva z velikim opti
mizmom. V strelski dr u ž in i- 
majo samo dva inštruktorja, 
kar je odločno premalo. V dru
žino pa je vključenih tudi pre
malo rezervnih oficirjev dn 
podoficirjev — so ugotovili na 
občnem zboru — ki bi lahko 
v večjem številu pomagali 
mladini pri pjenem športnem 
udejstvovanju. -ca-

K vesti o  divjih prašičih v Sotini (objavili smo jo  v prejšnji 
številki PV) — člani rogaševske lovske družine

fCROSKOPOM

ši  kmetje še vedno pridelujejo 
dosti rži in kot pisec pravilno na
vaja, temu problemu ni posveče
no dovolj pozornosti. Ni mogoče 
dobiti ustreznega semena rži, zato 
je po našem mnenju potrebno 
vsaj do določene m ere. skrbeti za 
ustrezno gnojenje rži. Pisca moti 
podatek, da je Kmetijska zadruga 
Murska Sobota zorala v koopera
ciji 70 ha zemljišč. Teh 70 ha je 
bilo zoranih zares v kooperaciji, 
za kar bo dobila plačilo v naravi. 
Ostalih 168 ha so prav tako zem
ljišča v kooperaciji, za kar pa za

druga ne bo prejela plačila v zr
nju. Zadruga torej ni zorala le 70 
ha v kooperaciji, temveč 238 ha.

Mislimo, da pisec članka pozna 
razmere v Prekmurju in ve, da bo 
le redkokateri kmet uporabljal za 
oranje traktor, če ima na razpo
lago svojo vprego. Tu je prepri
čevanje nekoliko težje. Piscu bi 
ta problem moral biti posebno do
bro znan.

Ne želimo se spuščati v števil
ke drugih zadrug, vendar bi radi 
pripomnili, da nas absolutne šte
vilke bolj zanimajo kot relativne. 
Podatek, da je KZ Martjanci zo-

ala v  kooperaciji 78 % vseh zeml
jišč, nam ničesar ne pove. Na 
podlogi podatkov pa lahko izraču- 
larao, kar pa bralec ne more, da 
naša teh 78 % zemljiških površin, 
zraženo v absolutni številki, 259,74 
la. Ob tej številki si KZ Martjan
ci res zasluži pohvalo. Ni pa pre- 
sreti dejstva, da je  KZ M. Sobota 
rreorala poleg tega še 72 ha njiv 
za pšenico in 10 ha za rž in ržigo; 
a  zemljišča je  bilo potrebno vča
sih nekajkrat preorati, da smo 
lobih iz majhnih (krpic zemlje, 
atero smo arondirali, primerno

obdelan kompleks. Požeti je bilo 
treba tudi 20 ha koruze za kisal 
in opraviti razna druga opravila 
na lastnih zemljiščih.

Clankar se čudi številki 1.300 kg 
gnojil na ha (1000 kg mešanih in 
300 kg dušičnih). Naj pojasnimo, 
da smo izhajali iz dejstva, da po
trebujejo visok orodne sorte na
slednje količine hranil na ha:

Navedene sorte smo namreč se
jali na našem območju in na last
nih zemljiščih. Ce vsebuje niitro- 
foskal 4 kg N, 12 kg PjOj in 9 kg 
K2O v  100 kg, sm o dodali zemlji 
s 100 kg nitrofoskala naslednje ko
ličine hranil:

40 kg N
120 kg P2O5
90 kg K2O
S 300 kg nitrofoskala pa bo po

sevek dobil še 60 kg N, skupno 
torej 100 kg N, kar je  vsekakor 
normalna potreba. Ce pa upošte
vamo, da so tla, ki jih je zadruga 
arondirala, vsa brez izjeme revna 
na hranilih, so navedene količine 
več kot upravičene in potrebne, če 
želimo doseči vsaj normalni pri- 
delk.

Potrebno bi torej bilo, da ljud
je, ki ocenjujejo opravila zadrug, 
pogledajo njihove rezultate v na
ravi s prostimi očmi. Mnenja smo, 
da si ni mogoče ustvariti realne 
slike zgolj na osnovi številk, ki 
jih vsebujejo razna poročila.

S. H.

Etodle de Chodsy
90—100 kg N, 85—110 kg P3Os in 80—100 (kg kg K3O 

Leonardo, san pastore
80—90 kg N, 75—100 kg PeO in 70—90ikg KiO 

san marino
60—70 kg N, 70—95 kg P2Os in 60—80 <kg K2O

Pred kratkim je na zboru 
voliivcev podal poročilo član 
šolskega odbora. Iz poročil je 
bilo razvidno, da je šolski od
bor dio leta 1959 redno deloval 
Tu pa se začnejo težave. Od 
takrat pa do danes so imeli 
samo en sestanek. Kot pravi, 
ni bilo med tem časom nobe- 
miih »direktiv« ObLO. Predsed
nik pa je bil samo enkrat po
klican na sestanek v Lendavo 
Naj bo že karkoli — tu nekaj 
ne more (biti v redu.

(Mi



PET LET RK BELTINCI

Organizacijska struktura društ
va je  dokaj svojstvena: društvo 
ima lastne sekcije, v večjih pod
jetjih in na šolah pa tudi aktiv- 
s športnimi sekcijami V teh dru
štvenih organih je  razvito tudi u- 
pravi janje, saj imajo aktivi in sek
cije samostojna vodstva. Njih de
lovanje pa usmerja in združuje 
osrednje društveno vodstvo.

Izredna množičnost je doseže
na v splošni telesni vadbi in tudi 
v nekaterih Športnih panogah. 
Pred leta so še imeli problem z 
društvenimi telovadnimi vrstami, 
v zadnjih letih pa jim je uspelo 
privabiti v te vrste toliko telo
vadcev in športnikov, da je umik 
splošne vadbe dobesedno natrpan 
in se vrste vaje v telovadnem do
mu od zjutraj do poznega večera. 
Med telovadci je največ mladine, 
precej pa je tudi starejših. V red
ni vadbi pridobljeno znanje po
tem radi prikažejo na društvenih 
akademijah, ki beležijo v zadnjih 
lefth naravnost rekorden obisk ob
činstva. Tudi v tekmovalnem špor
tu dosegajo pomembne uspehe, 
zlasti še v kegljanju in odbojki, 
katerih prva moštva sodelujejo tu
di v republiških ligah. Tudi v o- 
s talih športih (košarka, rokomet, 
judo itd.) niso mnogo na slab
šem, čeprav ne sodelujejo v viš
jih tekmovanjih, predvsem zaradi 
pomanjkanja finančnih sredstev. 
Kaže, da se bodo morali na pod
ročju uveljavljanja kakovostnih 
športov odločiti kvečjemu za dva 
športa — kegljanje, kjer društve
ni načelnik Miro Steržaj nastopa 
celo v državni reprezentanci na
mednarodnih tekmah in v tekmo
vanju za svetovno prvenstvo, in 
morebiti še v odbojki, ki ima v
Ljutomeru že lepo tradicijo. Kaj 
več pa društvena blagajna bržčas 
tudi v prihodnje ne bo zmogla,

čeprav še to ne pomeni, da dru
gih športov ne bodo uveljavljali 
že zaradi množičnosti in razvedri
la. Sicer pa ima rekreativni šport 
dobro veljavo tudi v Ljutomeru; 
društvo prireja dvakrat letno sin
dikalna tekmovanja v  raznih špor
tih in tedaj je mesto razgibano 
kot le kaj: vse govori o delav

skem športu, srečanjih in rezul
tatih. 

Kot smo že zapisali, tarejo dru
štvo precejšnje finančne težave. 
Dotacije komaj zadoščajo za funk
cionalne izdatke, Čeprav ob skraj
nem varčevanju ostane nekaj sred
stev tudi še za tekmovalni šport 
in druge namene. Društveno vod

stvo se mora zategadelj usmerjati 
tudi k prirejanju veseličnih prire
ditev, kar močno obremenjuje te
lovadni dom in preprečuje društ
venim voditeljem, da bi se lahko 
bolj posvečali upravnim in stro
kovnim nalogam v društvu. Tudi 
telovadni dom je  že v zelo slabem 
stanju in terja temeljite preure
ditve, ki jo  bodo, če bo šlo vse 
po sreči, uresničili že letos. Za 
obnovo, in preureditev doma bo
do potrebovali več milijonov, za
to upravičeno pričakujejo tudi u- 
strezno pomoč občine in delovnih 
organizacij. S. K.

V nedeljo so se člani Roko- 
metn ga  k lu ba  Beltinci že pe
tič zbrali na rednem občnem 
zboru, da bi ocenili preteklo 
sezono, proslavili peto oblet
nico obstojta  svojega kluba, 
hkrati pa ugotovili, tudti svoj 
največji uspeh.

liski rokometni ligi. Poleg pr
vega, moštva nastopajo še z 
drugo člansko ekipo, ekipo 
članic, moštvom pionirjev lin 
pionirk. V tekmovalni sezoni 
s o  o d   41 odigranih tekem od
ločili v svojo korist 25, štiri
krat so igrali neodločeno, 12-

Seja strokovnega odbor« za košarko Murska Sobota

ZABELEŽEN VELIK NAPREDEK
Kot prvi je na seji spregovoril 

predsednik tega odbora Peter Ju- 
teršnik, ki je podal kratko oceno 
dogodkov na košarkarskih igriščih.

V svojem izvajanju je ugotovil, 
da je delo odbora kljub nerešenim 
kadrovskim težavam bilo v jesen
skem delu brezhibno.

Posebno velik korak je  bil sto
rjen z uvedbo občinske lige poleg 
že obstoječe okrajne. Zanimanje 
za košarko se je  tako še poveča
lo, izboljšala pa se je tudi kako
vost igre posameznih moštev. Ko
šarka je prodrla tudi v kraje, kjer 
je bila prej ta športna zvrst po
polnoma tuja (na primer v Len
davi in Puconcih). Ustanovljene so 
bile tudi tri nove sekcije, ki so že

s prvimi tekmami opravičile Svoj 
obstoj.

Sedaj igrajo košarko v štirih 
društvih Partizana, petih šol
skih in enem delavskem športnem 
društvu, tako da je bilo v tekmo
vanja v okviru pomurskih lig 
vključeno rekordno število ekip: 
enajst moških in pet ženskih. Pri 
odboru je registriran 201 igralec, 
odigranih pa je  balo kar 41 ko
šarkarskih tekem, 16 v obeh de
lih okrajne lige in 15 v občinski 
ligi za moške, 5 v občinski ligi za 
ženske. v

Za jesenski del tekmovanja je 
značilna, predvsem izenačena in 
ostra borba za točke, kar dokazu
je tudi povpreček doseženih košev 
po sodelujočih moštvih. Med vsemi

POSLEDNJIČ PRED PRIKLJUČITVIJO
V (petek je bila v Murski So

boti zadnja seja sekretariata 
OZTK pred spojitvijo tega or
gana v okra jno zvezo-za teles 
no kuilturo Maribor. 

SPREJETI PREDLOGI
V petek je  bila V Mariboru se

ja Okrajne zveze za telesno kul
turo; udeležili so se je  tudi pred
stavniki iž Pomurja, na' njej pa 
je prišlo do končne združitve o-
beh forumov. Udeleženci sestanka 
so se v celoti strinjali S predlogi 
in ukrepi, ki so jih predlagali na
ši zastopniki v zvezi z združitvijo. 
V novi sekretariat OZTK so bili

kooptirani tudi dosedanji predsed-, 
nik OZTK M. Sobota Ivo Orešnik, 
ki je v novi zveži sprejel mesto 
podpredsednika, dalje dosedanji 
podpredsednik Rihard Firm in se
kretar Ciril Tručl. Do konference 
pa bodo dosedanji člani izvršnega 
odbora OZTK še nadalje v tem or
ganu nove okrajne zveze.

Ključno vprašanje, o kate
rem je bilo na seji največ raz
prave, je bila spojitev obeh 
okrajniiih zvez, vpliv in spre
membe, ki b i  jih talka priklju
čitev lahko prinesla za nad ali. 
ni razvoj telesne »kulture v 
Pomurju. 

Da se ta dejavnost morebiti 
ne bi zmanijšala, bo nekaj ča
sa obstajal poseben - Pomurski 
tekmovalni odbor, katerega 
naloga bo, da bo pbleg orga
niziranja tekmovanj skrbel tu
di za razvoj občinskih zvez za 
telesno kulturo? d o k l e r t o  
ne bi tako okrepile, da bi lah
ko delovale popolnoma samo. 
stojno.

izstopa le TVD Partizan, ki se že 
tudi resno pripravlja na tekmova
nje v II. republiški ligi. Da bi ka
kovost še izboljšali, bo odbor v 
tem mesecu organiziral poseben 
seminar za trenerje.

Tudi sodniška organizacija se 
je trudila, da bi dohitela razvoj 
košarke. Prenehale so jo  pestiti 
— vsaj delno — tudi kadrovske 
težave, saj je  pred kratkim uspeš
no opravilo sodniške izpite kar 11 
kandidatov.

■ Velika ovira pa so še vedno po
samezni sodniki, ki so hkrati čla
ni nekaterih tekmovalnih ekip. 
Tudi pomanjkanje izkušenj in pre
cej nizka starost — nekateri sod
niki so celo mlajši od 17 let — 
povzročajo precej nevšečnosti. Pre
cejšnja ovira je  tudi pomanjkanje 
igrišč, saj je  bilo vseh 41 tekem 
odigranih le v štirih telovadnicah, 
v gimnaziji kar 24, na ESS 10, v 
Rakičanu 4 in Puconcih 3 tekme.

seji so sprejeli tudi neka
tere sklepe v zvezi s tekmovanji, 
tekmovalci Jn sodniki, dalje so se 
pogovorili o  izdajanju biltena in 
pripravah na občni zbor, ki bo, 
kot predvidevajo, v začetku me
seca' februarja.

PARTIZAN V II. REPIBLIŠKI LIGI

Najprej so postali prvak 
Pomurske rokometne lige, po
tem sio se uvrstili v vzhodno 
reputoim co ligo in bili svojim 
sotekmovalcem izredno trdi o- 
reh, posebno še na domačem i- 
grišču, kjier-OLh je premagal 
edinole Branik z golom razli
ke, pa še za, to srečanje me
nijo, da so si zaslužili vsaj 
točko. Tako so po- končanem 
jesenskem tekmovanju za pr
venstvo z 8 točkami na sed
mem mestu v vzhodni repub-

krait pa doživeli poraz. V svo- 
jiih vrstah imajo registriranih 
77 igralcev in igralk.

PODELITEV PRIZNANJ
Ob občnem zboru Rokometnega 

kluba iz Beltinec so nekateri za
služni člani prejeli priznanja za 
svoje požrtvovalno delo pri razvi
janju rokometa v Beltincih. Pri
znanje so podelili trenerju Jn i- 
graiou ekipe Beltinci Petru Šraju 
in igralcu; Klemenčiču.

Naj prejmejo za 5-letno, delo v 
domačem klubu tudi naše iskrene 
čestitke!

Na košarkarskih igriščih je  zatišje ; predvidenih je le nekaj prijateljskih srečanj, o
okrajnem prvaku Partizanu, ki bo zastopal Pomurje v II. slovenski košarkarski ligi, pa 
se izplača omeniti še k aj. 

Pomanjkanje strokovnih moči
Pred kratkim so člani ObZ 

TK Murska Sobota izvedli ob
širno analizo o delovanju Par
tizana in ostalih športnih dru
štev na; svojem- območju.

Splošna ugotovitev, do katere 
so prišli, je močno pomanjkanje 
strokovnega vodniškega kadra v 
telesnovzgojnih društvih, v katerih 
so v glavnem najmočneje uspo
sobljeni ljudje le s krajšimi semi
narji ali tečaji. Kljub temu pa so

ta društva v preteklem obdobju 
pokazala precejšnje uspehe. Izjeme 
sp le društva v Bodoncdh, Bogoji
ni in na novo prebujajoče se dru
štvo na Tišini. Ta so imela for
mirano le po eno sekcijo, kljub 
ugodnim pogojem za močneje raz
vejano dejavnost. Najuspešnejša 
društva so v Puconcih, Soboti, na 
Cankovi, v Rogaš evcih, Rakičanu 
in Krogu.

Zanimivo skoraj za vsa društva 
je tudi to, da večinoma razpola
gajo s precejšnjim izborom šport

nih rekvizitov, ki pa jih ne morejo 
popolnoma izkoriščati zaradi po
manjkanja telovadnic, ki jih ima
jo društva na območju ObZTK 
Murska Sobota le pet.

IZENAČENJE IN ZANIMIVE BORBE

Tudi v Beltincih asfaltno igrišče
Da bi zadostili predpisom re- 

puliške tekmovalne komisije, hkra
ti pa tudi lastnim potrebam, so 
v Beltincih že prejšnje leto priče
li z gradnjo novega igrišča, ki ga 
bodo asfaltirali. Doslej so že v 
glavnem opravljena vsa izkopna

dela, pri katerih je izdatno poma
gala tudi šolska mladina. Če bodo 
ugodne vremenske razmere, me
nijo, da bodo z deli končali in i- 
grišče izročili svojemu namenu že 
letošnjo pomlad.

Prihranjenih precej sredstev
V občini Murska Sobota so se 

številna telesnovzgojna društva 
močno zavzela za izgradnjo šport
nih objektov s prostovoljnimi de
lovnimi akcijami svojih Članov. 
Tako so člani teh društev opra
vili okoli 8500 prostovoljnih delov
nih ur in s tem prihranili nad 
6 milijonov dinarjev vrednosti.

Kolikšen poudarek dajejo telo
vadna društva izgradnji športnih 
objektov, nam nazorno ilustrira še

SKLADI ZA TELESNO KULTURO
Da bi lahko delo občinskih zvez 

za telesno kulturo potekalo nemo
teno — te bodo morale odslej po
stati tudi mnogo bolj samoinicia
tivne — si bodo morale tudi zago
toviti potrebna finančna sredstva.

Prav iz teh razlogov v zadnjem 
času čedalje bolj poudarjajo po
men občinskih skladov za teles
no kulturo. Doslej teh skladov ul 
bilo, v najkrajšem času pa jih bo
do ustanovili pri vseh občinski h 
zvezah.

podatek, da so od dotacij v skup
nem znesku treh milijonov pora
bila za njihovo izgradnjo ali ure
ditev tri četrtine ali nad 2, mili
jona dinarjev.

STROKOVNI BILTEN
KOŠARKARSKE PODZVEZE
Odbor za košarko pri OZTK je 

izdal bilten z registracijo tekem 
v jesenskem in zimskem tekmo
vanju in obeh občinskih ligah.

V biltenu so poleg rezultatov, 
tablic in list strelcev izračunani in 
objavljeni tudi odstotki realizira
nih osebnih metov, število oseb
nih napak itn. Prav tako je ob
javljena tudi lista sodnikov, ki so 
srečanja vodili, njihove ocene in 
število sojenih tekem.

Četrto kolo občinske namiznote
niške lige Murska Sobota je v o- 
beh skupinah zaključeno brez 
večjih sprememb.

Igre so značilne v prvi vrsti po 
precejšnji izenačenosti posameznih

Mladinska ekipa 
NK SOBOTE

naiboli disciplinirana
B .

Pred konferenco ligaškega 
odibora pri NZS je bili v  »De
lu« objlavljien članek, ki opi
suje dogodke v SNL v prete
klem letu. V njem je bilo iz
rečenih tudi precej pohvalnih 
besed o mladih nogometaših 
NK Sobota, ki so bilii, poleg 
moštev Železničarja in Rudar
ja (V) najbolj disciplinirana 
ekipa, pa tudi odi igralcev ni 
bil nihče kaznovan.

Vedno večje zanimanje za judo
Soboški judoisti, ki se borijo v II. republiški ligi, so v 

preteklem letu zabeležili lep uspeh glede na pogoje, za itre- 
n:nge, saj so se med petimi nastopajočimi ekipami uvr
stili na četrto mesito.

Sedaj pa, kot pravijo, se teme
ljito pripravljajo na spomladan
sko in jesensko tekmovanje, v ka
terem upajo, da se bodo uvrstil! 
vsaj na tretje mesto, ker se bodo

nemogoči pogoji za treninge v 
v kratkem bistveno spremenili, ko 
bodo dobili že naročene specialne 
blazine iz spenjene gume, ki jim 
bodo omogočile 40 kvadratnih me-

Zimska tekmovanja na osnovni šoli V. v Murski Soboti

Pionirsko šolsko društvo Mladost
Prvi del tekmovanja tega šport

nega društva je že zaključen. Pi
onirji so tekmovali za prvenstvo 
šole v košarki in ekipno prven
stvo šole v  namiznem tenisu.

V košarkarskem te km vanju, 
ki je bilo po liga sistemu, je so
delovalo 6 ekip, ki so odigrale 15
tekem. Zmagala je  ekipa 8d raz
reda z 10 točkami. Sledijo: 8a, 8b, 
7b, 7a in 8c razred. Najboljši po

samezniki so bili Horvat, Šiftar, 
Barbarič, Gerlec in Baranja.

V namiznem tenisu se je pome
rilo 10 ekip in odigralo 20 moštve
nih dvobojev. Zmagovalec je e- 
kipa 8d razreda v  sestavu Horvat, 
Ferbežan, Koblencar. Ostale sku
pine tekmovalcev so se razvrstile 
takole: drugi je bil 7a, sledijo: 8a 
in 7b razred. Posamezniki, ki so 
se najbolje izkazali, pa so: Hor
vat, Ferbežan, 2ekš, Grmič,Benko.

Vendar pa to še ni vse. V zim- 
skem  času bodo organizirali še 
tekmovanje v  smučanju, orodni 
telovadbi in tekmovanje za prven
stvo v namiznem tenisu za posa
meznike.

trov potrebnega prostora za borbe.
V prejšnjih tekmovanjih se je 

namreč pokazalo, da so v borbah 
posamezniki popolnoma izenačeni 
z ostalimi sotekmovalci, kloniti 
pa so morali le v kočnih prije
mih, ki jih zaradi slabih pogojev 
za treninge niso mogli dovolj izpiliti.

Poleg tega se nam v Pomurju 
obeta tudi močan naraščaj judo
istov, saj so bile po novem letu
na novo ustanovljene še sekcije 
v Ljutomeru in Radgoni, občasno 
pa se sestaja tudi judo sekcija v 
Lendavi. 

Vse to in še trimesečni judo 
tečaj, ki se bo pričel okoli 23. t. 
m. v Murski Soboti, nam obeta, 
da se bo v  judu še povečala mno
žičnost din kar je najvažnejše — 
tudi kakovost.

ekip, kar je opaziti že iz doseže
nih rezultatov.

V I. skup. vodi še vedno Dijaški 
dom A z  8 točkami   Sledijo mu 
Elan — gimnazija in SSTV, prav 
tako iz 8 točkami, tem SKS in 
TMP s 6, JLA in Markišavci A s 
4, Mura B in ESS B z 2 točkami, 
Potrošnik A in Pomurje A, k i sta 
zaenkrat še brez točke. Se moč
neje kot v prvi, so moštva izena
čena v drugi skupini. Prva j e 
ESS A  z 8 točkami, tej sledijo: 
Dijaški dom B, Mura A, Mladost 
in Klub mladine, vsi s 6 točkami, 
Potrošnik B in Puconci s 4 toč
kami, Polet, Markišavci B in Slo
ga z 2 točkami, Pomurje B in 
Krog, ki sta zaradi neresnosti i- 
gralcev brez točke.

Rokomet
ZANIMIVE ŠTEVILKE V 

PRETEKLEM LETU
Ekipe in igralci
Strokovni odbor ima trenutno 

registriranih kar 73 rokometnih 
moštev, od teh jih 61 aktivno tek
muje v 11 ligah. V vseh ekipah je  
registriranih 1487 igralcev, med te
mi jih je  1124 aktivno igralo ro
komet na 24 registriranih igriščih 
— poleg modernega asfaltnega v  
Murski Soboti.

Strelci in zadetki
PRL je  razdeljena v tri lige. V 

prvi — članski — je  sodelovalo 8 
ekip. Najbolj enotno in kvalitet
no je  nastopala Lendava, saj je  
svoje tekme odigrala s povprečno 
10,1 igralci; od 14 sodelujočih v 
tem moštvu pa je  bilo 12- strelcev, 
medtem ko je imel Krog pri ena
kem številu sodelujočih 10 strel
cev itn. Prvi trije strelci so Hu- 
sar, Legen in Tinev, ki so dose
gli 176 ali 25.4 odst. vseh zadetkov. 
Vseh strelcev je  bilo 82, priznanih 
zadetkov na 1022. 

Za razliko od prve je druga li
ga štela 5 moštev, zabeleženih je  
bilo 10 tekem. 39 uspešnih strel- 
oev. ki so 407-krat potresli mrežo. 
Najboljši strelec je  Sečko — Ra
denci.

Zaključek
Skupna bilanca PRL: registri

ranih 333 igralcev (aktivnih 296), 
od teh 152 strelcev.

SEMINAR ZA SODNIKE
Nekaj o jelkovanju in pustovanju

Komisija za rekreacijo pri ob
činski zvezi za telesno kulturo v 
Murski Soboti je na nedavni seji 
»sklenila, da bo zaradi pomanjka
nja sodniškega kadra predvsem v 
času delavskih športnih iger, or
ganizirala od 23. do 26. t. m. se
minar za člane sindikalnih podruž
nic, ki bi želeli v teh igrah sode
lovati kot sodniki. Stroške semi
narja bodo nosile posamezne sin
dikalne podružnice; da pa ga bo- 
do organizirali že sedaj, so se od
ločili zato, ker se bodo letos de
lavske športne igre pričele že v

marcu. Prijave za seminar spre
jemajo na Občinski zvezi za teles
no kulturo v Murski Soboti.

OBČNI ZBOR NK GRAFIČAR
Obveščamo članstvo in ljubitelje 

nogometa, da bo imel NK » Grafi- čar«
REDNI LETNI O B Č N I  Z B O R
v petek, dne 18. januarja 1963 ob 
17. uri v društvenih prostorih CZP 
»Pomurski tisk«, Kocljeva ni.

VABLJENI!

Novoletni prazniki in Dedek 
Mraz so1 sicer že krepko za nami, 
vendar še vedno ni prepozno, da 
se nekoliko pomudimo ob njih. 
Predvsem zato, ker so Društvo pri
jateljev mladine, šole, gospodar
ske organizacije in prizadevni po
samezniki vložili precej truda, da 
bi se naši naj mlajši počutili čim 
bolje ter bili presenečeni. Od go
spodarskih organizacij so nudile 
za jelkovanje materialno pomoč 
tovarna perila »Mura«, gradbeno 
podjetje »Sograd«, CZP »Pomur

ski tisk«, elektrotehnično podjet
je »Blisk«, tovarna mlečnega pra
hu in kmetijsko posestvo Rakičan, 
šolska zadruga, Šolskega izobra
ževalnega centra za razne stroke
pa je  izdelala nekaj potrebnih re
kvizitov, Razen tega so se potru
dili tudi nekateri posamezniki, ta
ko Janez Ho j er, Ludvik Merklin, 
Tone Bodkovič, Penhofer in drugi, 
pa tudi vodstva pionirskih orga
nizacij obeh soboških osemletk 
Škoda, da je  njihova prizadevanja 
slabo vrem e v veliki meri zavrlo.

Društvo prijateljev mladine se 
bo s svojim delonr pokazalo tudi 
v kratkem, saj namerava skupaj 
s turistično zvezo pripraviti nekak 
manjši karnevalski sprevod Se
veda bo izvedba tega dokaj zah
tevna ter bo zanjo potrebnih tudi 
nekaj sredstev, Včhdar pa raču
najo na sodelovanje posamezni
kov in gospodarskih organizacij. 
Za to, vsekako zanimivo priredi
tev bo Turistična zveza Pomurja 
organizirala ansambel »Borovega
gostuvan j a«. Tako b i karneval vse
kakor razveselil naše naj mlajše; 
pa tudi starejše.  -jo -

SKRIVNO ST USPEHOM
TI TITO M E R S K E G A  P A R T I Z A N A

Ljutomersko telesnovzigoj.no društvo Partizan je v  preteklem letu uspešno delovalo, zato. 
je v tekmovanju za pokal Dela zasluženo osvojilo prvo mesto v okrajlnem in četrto v  republiš- 
kem merilu. Skrivnost lanskih uspehov je prav gotovo v množičnosti društvenih vrst, vsestra- 
nosti telesne vzgoje in dobro uveljavljenem upravljanju znotraj društva in sekcij.

Moštvo je v glavnem sestav
ljeno iz gimnazijlcev, kajti o- 
stali igralci, ki so 'bili povab
ljeni k sodelovanju, so kaj ne
redno prrhajali na treninge, 
katere s prizadevanjem vodi 
prof. Marimriič. Da je to res 
najboljša ekipa, nam dokazu
je dvalkiralt osvojlen naslov o- 
krajnega prvaka in prvo me
site moštva na rafoičajnskem  
turnirju. Uspešni so bila tud;

prpti ekipi I. gimnazije iz Ma
ribora — ekipi Branilka, 

Kako se bo naš predstavnik 
obnesel v ligi? Zaenkrat o 
tem ne b i mogli dati kake za
nesljive ocene kajti v ligi bo

poleg že znanih moštev nasto
pila tudi cela vrsta manj zna
nih moštev, ki so se v tekmo
vanj e uvrstila podobno kot so
boški Partizan. Zato sto možna 
tudi presenečenja.

N a mi z n i  teni s  
in n e r e s n o s t

Ustanovljena in zaživela je ob
činska liga za namizni tenis. Pri
javilo se je precej ekip, nekatere 
celo v obeh skupinah. Sestavljeni 
so bili umiki tekmovanj in borbe 
z belo žogico so se pričele.

Sprva je  šlo gladko, a kmalu 
se je zataknilo. Določene ekipe so 
se vedno pogosteje pojavljale v 
nepopolnih postavah, zato tekme 
niso bile odigrane.

Ali moštva Kroga in Pomurja 
zares niso mogla že pred tekmo
vanjem preceniti svojih možnosti 
za sodelovanje in ali niso mogle 
najti resnejših tekmovalcev, ki bi 
bili mogoče res nekoliko slabši, 
igrali pa bi z veseljem in bili pri
zadevni, ne pa talci, kot so posa
mezniki, ki s svojim neresnim In 
neodgovornim vedenjem ovirajo 
tekmovanje v vsej ligi? Ali je ta
ko obnašanje vredno športnika?



O b v e s t i l o
Občinski ljudski odbor Murska Sobota obvešča 

i prebivalstvo, da se je uprava LO preselila v
prostore bivšega Okrajnega ljudskega odbora 
Murska Sobota. V grajskih prostornih ostanejo za- 
časno še:

oddelek za narodno obrambo
javni pravobranilec 
sodnik za prekrške 
matični urad
referat za državljanska stanja, verska vprašanja 
in orožne liste 
prijavno-odjavni urad 
registracija motornih vozil 
referat za invalidske zadeve 
referat za gozdarstvo 
izdajanje živinskih potnih listov 

M. Sbbota, dne , 15. jan. 1963.
OBČINSKI LJUDSKI ODBOR M. SOBOTA

IZID VELIKEGA NAGRADNEGA ŽREBANJA 
PREŠERNOVA DRUŽBA, LJUBLJANA, GRADIŠČE 12a

10. januarja 1963 so poverjeniki Prešernove družbe: Ida 
Lukežič, Mira Prijatelj, Jože Košorok, Jovan Takač, Ivan 
Bertol in Viktor Čeč opravili nagradno žrebanje. 

Dobitke prejmejo: srečka štev.
AVTO - osebn i  10 020
TELEVIZIJSKI APARAT 37 695
MOŠKO KOLO 17 32&
ŽENSKO KOLO 28 798
TRANZISTOR  35
RADIJSKI APARAT  4 665
KLUBSKA GARNITURA  9 610 

v ELEKTRIČNI BOJLER 3 0 055
F OTO A P A R A T  
ZAPESTNA URA 22 841

IN ŠE 10 PRAKTIČNIH NAGRAD — srečke štev.: 5 203,
30 608, 20 247, 18 337. 12 131, 7 536, 38 673, 2 680, 6 687, 18 506. 
KNJIŽNE NAGRADE: Vse srečke, ki se končujejo na  

692 alt na — 244
Lastniki izžrebanih srečk naj prevzamejo nagrade v 

upravi Prešernove dražbe, Ljubljana, Gradišče 12a najkas
neje dlo 10. maja 1963, ko bo srečkam potekla veljavnost.

PREŠERNOVA DRUŽBA

Z A H V A L A
V 84. letu starosti je za vedno prenehalo biti srce 

našega dragega nepozabnega moža, botra, svaka in strica

FILIPA POZVEKA
upokojenec

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so nam v času naj- 
večje žalosti stali ob strani, nam izrekali sožalje in ga 
spremljali na zadnji poti. Hvala vsem sorodnikom in so
sedom, ki so darovali vence. Posebna hvala starim znan
cem za 'darovane vence. Zahvaljujem se pevcem in pri
jateljem, ki so ga spremljali na zadnji poti.

M. Sobota, 12. jan. 1963.
Žalujoča žena in ostalo sorodstvo

Komisija za imenovan je  in odstranitev direktorjev go
spodarskih organizacij ObLO M. Sobota razpisuje na podlag. 
2. odstavka 120. čl. Zakona o, bankah i(Ur. 1. FLRJ, Št. 10/61 
v zvezd, z 2. odst. 65. in 237. člena Statuta Komunalrie banke 
v Murski Soboti prosto delovno mesto

Pogoji: za razpisano delovno mesto je zahtevana visoka 
šola ekonomsko-komeraiiatne ali pravne smeri z najmanj 
8 let prakse na vodilnih delovnih mestih ali višja šola te 
smeri z  najmanj 12 let pr akse, od tega 8 let na vodilnih
delovnih mestih v banki

Pravilno kolkovane prošnje z dokazili strokovnosti in 
kratkim življenjepisom pošljite Komisiji za imenovanje in 
odstranitev direktorjev gospodarskih oranizacij Občinskega 
ljudskega odbora- Murska Sobota. Interesenti najt vložijo pis
mene prošnje v upoku 15 dni, po objavi razpisa.

Komisija za imenovanje in odstranitev 
direktorjev gospodarskih organizacij 
Obč. LO Murska Sobota

POMURSKI VESTNIK — List izdaja In tiska Časopisno in založniško podjetje Pomurski tisk« v Murski Soboti — List pošiljamo samo po predplačilu — Nenaročenih rokopisov no vračamo in ne odgovarjamo zanje 
— Naročniški in oglasni oddelek: Murska Sobota, Kocljeva ul. 6, telefon 215 — Naročnina celoletna 600 dinarjev, polletna 300 dinarjev, za inozemstvo letna 1500 dinarjev — Tekoči račun pri NB v M. Soboti št. 605-11

1-365

(Nadaljevanje prihodnjič)

O B V E S T I L O
Podzvježa nogometnih sodnikov 

v  Murski Sobdtd bo priredila s se
minar in izpite za nogometne sod
nike; vsi ki se zanj zanimajo in 
imajo voljo za izvrševanje tega 
poioembpiega posla na , zelenem 
polju, še naj prijavijo. Posebno 
pozivamo nogometaše, ki ne igra
jo več aktivno nogometa in so 
lahko zaradi doseženega znanja 
dobri nogometni' sodniki.

Prijave sprejkmamo 'do vključ
no 31. februarja 1963.. Prijavite se 
pismeno, ali ustmeno na naslov; 
Franc Kološa, frizer M. Sobota, 
Titova ul. 14, kjer lahko dobite 
tudi vsa nadaljnja navodila.. 

Zdravstvena dežurna
služba

18. jan. — dr. Sedlaček
19. jan. — dr. Gregorc Anica
20. jan. — dr. Gregorc Anica
21. jan. — dr. Hajdinjak
22. jan. — dr. Gruškovnjak
23. jan. — dr. Sedlaček
24. jan. — dr. Hajdinjak

MURSKA SOBOTA — od 18. do 
20. jan. italijanski barvni kine
maskopski film >kKartagina v 
plamenu«; od 21.. ,do 22> jan. ju
goslovanski kinemaskopski film: 
»Mimo poletje«; od 23. do 21. 
jan. zahodnonemšld. barvni- ki
nemaskopski, film : »Od Aljaske 

, do Mehike«. 
GQRN JA RADGONA! — 19. in . 20' 

jan. poljski barvni Mm: »Kri
žarji«; 23. jan. nerhški fiim: 
»Rdeči krog«. 

LJUTOMER , 19. in 20. jam. barv- 
ni kinemaskopski film : »Noč 
velikega napada«; 23, in 24.

. jan. »Igre ljubezni«. 
KRIŽEVCI PRI L JUT. — 19. in 20. 

jan. ameriški film : »Enostavna 
deklica«; 23. jan. jugoslovanski 
Mm: »Družinski dnevnik«.

VIDEM OB ŠČAVNICI — 23. in 24v 
jan. ameriški vojaški film: 
»Hrabri in smeli«. 

VELIKA POLANA — 23. in 24. j ant« 
ameriški barvni Mm: »Povabilo 
na p le s .  

BILJARD, skoraj nov, s kamenito 
ploščo, prodam. Naslov v upravj 
vi lista.  M-19

HIŠO z gospodarskim poslopjem, 
novo — zidano, z 58 ari zemlje, 
ugodno prodam. Kanel Vogri
nec, Skakovci.37, P- Cankova.

M-20GRADBENO parcelo v  Murski So
boti prodam. Naslov v upravi li
sta. M-21

KUPIM manjše posestvo z gospo
darskim poslopjem v okolici M. 
Sobote. Naslov v upravi lista, 

 M-22
SPALNICO, dobro ohranjeno, po 

ugodni ceni prodam. Naslov v 
upravi lista. M-23

ŠTEDILNIK, rabljen, ugodno pro
dam. Gyorfi, Stefana Kovača 13. 
Murska Sobota. M-24

LOVSKI PES — ptičar — se je za
tekel. Je belkaste barve z ve
liko rjavo krpo na levi strani 
hrbta. Sliši na ime AGAN. Kdo 
kaj ve o njem, naj. sporoči Iva
nu Pozveku, Titova 13, M. So
bota ali bližnji postaji LM proti 
primerni nagradi. M-25

ŽENSKI ZIMSKI' ’ PLAŠČ, (HOV, U- 
godno prodam. Naslov v upravi 
Usta. M-39

KOMPLETNO novo, usnjeno oble
ko za motorista ugodno pro
dam. Koloman Kranjec, Stanjev
ci 20, p. Petrovci 

M-26HIŠO, zidano, z' gospodarsikim po
slopjem, stiskalnico za saidje in 
11,5 ha zemljišča za 1,000.000 di
narjev prodam. Martin Sobočan, 
Ziibercd, p. Apače: M-27

HIŠO, novo, z gospodarskim po
slopjem, zemljo, in sadnim drev
jem prodam v centru Dravogra
da. Pismene ponudbe na upra
vo lista pod »Ugodno«. M-28

KLAVNICA LENDAVA proda na 
javni dražbi dne 20. jan. 1963 
ob 9. uri motorno kolo s pri
kolico znamke »CUndap« v ne
voznem stanju. Interesenti se 
naj navedenega dne zglasijo v 
poslopju Klavnice Lendava.

M-29
SOBI, opremljeni, za eno ali dve 

samski osebi oddam. Naslov v 
upravi lista  M-33

OBVESTILO NARODNE BANKE GLEDE IZPLAČEVANJA
BONOV ZA POVEČANO NAJEMNINO

Narodna banka je pričela izplačevati bone za pove
čano najemnino, ki so bili izdani v letu 1960. Bone pred
loži banki koristnik osebno ali druga oseba na podlagi 
uradno izdanega potrdila ali razsodbe sodišča. Da bi pa 
preprečili naval v banki in številne izostanke od dela, 
je banka zaprosila podjetje, urade in ustanove, da sami 
predlagajo bone za svoje delavce in uslužbence s poseb
nimi spiski, izdelanimi v dveh izvodih. Bon mora biti na 
hrbtni strani podpisan od koristnika, podpis pa preverjen 
s podatki osebne izkaznice. Predlagatelj bonov —  pod
jetje, urad ali ustanova —  jamči, da so bone podpisali 
upravičeni koristniki in da so podatki v soglasju z oseb
no izkaznicoyxx.

Glede izplačila bonov ni nikakega roka in bomo bo
ne izplačevali vsak delavnik v vsem letu v vseh podruž
nicah od 7. do 11. ure.

NARODNA BANKA FLRJ,
podružnice:
Murska Sobota Radgona, 
Ljutomer in Lendava

Upravni odbor podjetja »Agroservis« M. Sobota 
razpisuje prosto delovno mesto 

VODJE ODDELKA za osebna vozila
Pogojli: visokokvalificiran avtomehanski dlelavec 

 (mojster) s 5-letno prakso. 
Nastop službe je možem takoj« ali po dogovoru.
Osebni- prejemki po Pravilniku o delitvi osebnih 
dohodkov. Rolk za vlaganje prošenj do 25. ja- 
nuarjia 1963 na Upravi podjetja. 

Tedenski koledar
Petelc, 18. jan. — Vera 
Sobota, 19. jain. Marij 
Nedelja, 20. jan. — Fabijan 
Ponedeljek, .21. jan. — Neža 
Torek, 22. jan. —»‘Cene 
Sreda, 23. j an. — Rajko 
Četrtek, 24. jan. — Felicijan

Čest itka
Frarijcu Oletiču za uspešno 

opravljeno diplomo na višji 
tehniški tekstilni konfekcijski 
šoli v Zagrebu čestitamo. Zena 
Marija in ostali domači.

Elektroindustrija im splošna montaža Marilbor, 
obrat HJMO Lendava, razpisuje naslednjia de-
lovna mest:  

1 tajnika(-.ce) obrata
Kandidat(-ka/) mora imeti srednjo ekonomsko ali 

-  ustrezno upravm- šolo z nekaj prakse in zna- 
njem stenografije in strojepisja.

2. materialnega knjigovodje
Kandidat mora imeti srednjo ekonomsko šolo z 
nekaj prakse ali. uistrezno strokovno izobrazbo z 
najmanj: 5 let prakse.

3. skladiščnika surovin 
4. skladiščnika polgotovih in gotovih ižcjelkov

Kandidat podi 3. in 4. mora imeti ustrezno stro
kovno izobrazbo v  kovinski; ali. ekonomski stroki 
z nekaj, let prakse in sposobnostjo samostojnega 
voden ja skladišča.
Osebni prejemki po pravilniku, o  ̂ delitvi osebnih 
dohodkov. Razpis velja do zasedbe razpisanih 

... delovnih mesit. 

ZENSKE
v n jegovem  živl jenj l i

Za hip so molčale. Srepo so pogledovale naokrog, vsaka 
napolnjena (ž lastnimi, spomini. Alexiis je rekla opravičujoče: 
Ne zdi se normalno, (ko je tako pospravljeno. Ampak za po

licijo je  ostala taka zmešnjava — in potem je  bilo tisto...«  Ni 
končala, temveč se samo mračno zastrmela v tla pri mizi, kjer 
je bila* preproga na novo zdrgnjena.

»Skoda,« je zamrmrala Teresa. »Lahko da bi bile videle kaj 
takega, kar se je policiji izmuznilo.«

»Dvomim,« je rekla Meg. »Dovolj so izurjeni. Kako naj bi 
pričakovale, da jiih .bomo premagale pri njihovem lasitnem de
lu. Me se moramo zadevi' približati popolnoma drugače. Začeti 
moramo tam, kjer se policija sploh ni vtaknila.«

»Jaz niti tega ne bi vedela,,« je  priznala Alexis.
»Lewis je prejšnji ponedeljek, poslovno odpotoval v San 

Francisco z letalom Nikomur ni povedal, za kaj gre, razen da 
pričakuje, da ga večjli del tedna ne bo nazaj. Vendar se je  še 
ilsti dan vrnil, skrajšal obisk. Na letališču je  vzel svoj avto in 
se pripeljal spet domov. To pomeni, da je prišel domov okrog 
dveh zjutraj. Po tistem ne vemo, kaj se je zgodilo — dokler ga 
drugo jrutro ni našla Alexis. To so dejstva. Zdaj pa nekaj, ugi
banja. Mislimo, dla je po drugi zjutraj Lewis dobil obliiskovavca. 
Vsekakor bi bila malenkost za kogarkoli, da bi prišel v hišo. 
Lewis svoj živi dan ni zaklepal vrat.« 

»Nič ni dal na zaklepanje,« se je ispomnila Teresa. »Vsa
komur je zaupal.. Verjetno je imel manj sovražnikov kot kdor
koli drug, kar jih poznam.«

»Kakor koli že, nekdo je prišel v  to Ihišo, ne da bi bil 
Lewis vedel za to,« je suhoparno nadaljevala Meg, kakor iz 
strahu, da jo (bodo prevzeli, spomini. Stopila je k veliki mizi in 
obstala poleg praznega stola. »Lewiis je  moral sedeti tukaj. Mo
goče je dremal. Navsezadnje je bila vožnja dolga in v  letalu ni 
mogel nikdar zaspati. Mislim, da ga je abiskovavec udaril od 
zadaj — stal je ravno -nekje .tukaj — meriti mu je  -moral na 
dlesno sence. Nato je vzel iz mize Lewfsovo pištolo, jo nastavil 
na (buško in lUstrelil, mediteni ko jo  je zgrabila Lewilsova roka. 
S tem bi bil na videz storjen samomor in rana tod prekrila 
buško na mestu, kjer ga, je  udaril.«

Alexis je zadrgetala in Teresa se je uprla. »Ali moramo it! 
v podrobnosti, Meg? Ne rzeumam, kako lahko govoriš tako 
hladnokrvno o tem.«

»Izjokala sem že vse solze,« je  tiho rekla Meg. »Ne morem 
več jokati. Zdaj nočem nič drugerga kakor pravico. Žal mi je, 
če zveni hladnokrvno, kar govoriim, ampak tako pač občutim. 
Če vidve čutita dirugalče, je  zdaj čas, da to rečeta.«

Alexis se je  takoj oglasila: .»Veš, da sem s teboj, Meg, naj 
bo karkoli,« -Teresa pa je  pristavila: »Kdo pa je še šlišal, da 
bi bila mušketirja samo dva? Tudi jaz držim s tabo.«

»Torej bodimo praktične. Vse imamo take ali drugačne 
obveznosti i n predolgo premišljevanje nam samo jemlje čas 
Kar zadava mene, si z lahkoto preskrbim dopust.« Meg je  go
vorila o  sebi (kot o  ravnatelju Brdnkerjeve galerije, kjer je bila 
prvič spoznala iLevriteia Gilmora. .»Ampak Alexis je v  šoli, ti 
si pa sredi vaji, Teresa«.

Alexis je skomignila. »Dvomim, da bi zdiaj« s pridom hodiila 
v šolo — ne bi mogla misliti, na take reči.«

Teresa se je zamišljeno odkaštjala. »(Prav imaš. Ne morem 
kar tako zapustiti predstave. Mislim, da mi režiser ne bj dovo
lil.« Spočetka je  bila Teresa model, potem jo je najela televizi
ja za reklamne ocLdiaje, zdaj pa je začela prodirati na oder kot 
druga najvažnejša igralka v neki glasbeni komediji!. »Seveda 
lahko dbolim — ravno dovolj, da ostanem v postelji teden dni. 
Prepričana sem, dla bi mi zdravnik priskočil na pomoč.« Na
smehnila se jle. »Tako je  očarljiv. Tako dovzeten.«

Tudi Meg se je nasmehnila. »Kaže, da smo vse tri svobodne 
ženske.«

'»Ali misliš,« je počasi vprašala Alexis, »da bi, to zares lah
ko naredile, me tri same?«

»Da,« je  s prepričanjem rekla Meg. »Mislim, da smo name
njene za to delo.« Globoko je  zajela sapo in glas se ji je vrnil 
k poslovni suhoparnosti'. »Zakaj ne bi začele kar pri priči? Pr
v i č — rada bi slišala vajino mnenjle o tem, zakaj je Lewis pri
šel domov tako nepričakovano. In potem — manjkajoče znam
ke. Im še — raztrgani telefonski imenik...«

Pogovarjale so se. Pogovarjale so se dolgo in se ustavile 
samo kdaj pa kdaj, dla so si še skuhale kave. Včasih so prišla 
tudi namrščena obdobja, ko ni nobena odprla ust. Iz ateljeja 
niso stopile, a ko jle pozno popoldansko sonce poševno padalo 
skozi velika okna, so vedele, da so naredile vsaj. en korak poti, 
ki so si jo bile izbrale. Sled po kateri so morale, je bila neraz
ločna, a sled je bila vseeno. Plen, ki so ga sklenile slediti, se je  
izmikal, a plen je bil vseeno. In pogovor jih je pripeljal do 
sklepa, da (bo vsialka začela raziskavo na svojem mestu .

Pripravile so vse potrebno. Alexis naj. bi odšla prva. Zju
traj bo v San Franciscu, da bo ponovila očetovo zadnje potova
nje. Teresa se bo odjpravila dosti kasneje, vendar bo jutri že 
v Chicagu, da bo raziskala, kaj je z manjkajočimi poštnimi 
znamkami. Samo Meg bo ostala doma, da bo v žalostni pode
želski hiši sama raziskovala vprašanje (poškodovanega telefon
skega imenika.

Zadnjič so sil nacedile kavo z goščo in nazdravile — ne sebi, 
ne sreči, niti ne možu,, čigar slika jih je  gledala s stene. Name
sto tega so nazdravile  pravici. . .

Ko je Alexis Gilmore drugo jutro stopila iz velikega pot
niškega letala v Kaliforniji, jo je pozdravil pršeč dež. Daši je 
bila na dolgi mirni poti z diruge obale le malo spala, se ni po
čutila kdo ve kako utrujena. Do neke mejle se je za to lahko 
zahvalila svoji mladosti. Večina njene energije pa je izvirala 
iz -pritajenega vznemirjenja. Ne samo, da je bilo to njeno prvo 
potovanje na zahod — in brez primere najdaljše potovanje, kar 
jih je doživela brez spremljevalcev — ampak prišla je s poseb
nim odposlanstvom. Alexis je bila še zmerom dovolj blizu o 
troštvu, da je kar žarela, ko ji je bila zaupana odgovornost, ki 
jo sicer nalagaje popolnoma. odraslim. Pri tem jo jie vendlarle 
treznilo dejstvo, da je teden dni pred' tem njen oče gledal ista 
pokrajino na dan, ki je postal zadnji dan njegovega življenja 
Zdaj je dobesedno hodila po njegovih stopinjah.

»Kam, gospodična?« je  vprašal šofer taksija^ ko je vzdignil 
njen kovček.

»Hotel Fremont,« je rekla Alexis. Pred tem si je bila ogle
dala očetov račun za hotel. »To je pri «

»Da, vem, kje je: Ste prvič tukaji, k-aiji?«
A exis je prikimala in pogledala na zapestno uro. Ker je 

bil na računu čas, (ko se je bil Gilmore oglasil v hotelu, bo lah
ko ugotovila, ali se je z letališča peljal naravnost tja ali pa se 
je spotoma kje ustavil. Ni bila -čisto prepričana, koliko bi lahko 
ta podatek koristil, a Meg je bila poudarila potrebo po zbiranju 
podrobnosti in zalbičila, da ne sme ničesar spregledati — po
sebno ker imajo tako malo podatkov, na katere bi lahko začeli 
graditi Gilmore je bil molčal o namenu svojega potovanja, kar 
mu ndi bilo čisto nič podobno. Vse, kar so za trdno vedeli o poti, 
je bilo zapisano v letalskih knjigah potnikov in izjavi hotela, 
ki jo je Alexis držala v roki:. Ta je govorila, o  tem, da je Gil
more prišel v hotel malo po deveti zjutraj. Takoj nato je neko
mu telefoniral. Sredi popoldneva sie je odjavil. O nekako šestih 
vmesnih urah račun ni dajal nikafcih podatkov. To je moje delo. 
si je rekla Alexis; to je tisto, kar moram odkriti.

KINO
WHIT MASTERSON

1. cenilca požarnih škod
Pogoj: gradbeni tehnik. Osebni dohodki po pra- 
vilniku.

2. zastopnika ali poverjenika za zastop Mačkovci
Pogoj: končana osnovna šola. Osebni dohodek 
po pravilniku, 
Kandidati naj- vložijo prošnje v  Zavarovalnici 
Murska Sobota, Titova 13, do 25. januarja 1963; 
priložijo ji naj kratek življenjepis.

d i r  e k t o r i a
Komunalne banke v Murski Soboti



(OD TEDNA DO TEDNA PO SVETU)

V  IMENU SESTIH
V zaključni fazi je miroljubno posredovanje šestih neangažiranih 

držav — udeleženk znane konference v Colombu — v indijsko-ki
tajskem obmejnem sporu, ki je na svojem višku že grozil, da bo 
prerasel v dolgotrajno vojno in prelivanje krvi v Aziji.

Čeprav je nemogoče dati za
ključno oceno posredovalne 
misiije šestili neamgažiramihdr- 
žav v tem sporu, pa kažejo 
nekatera znamenja, da se je 
vendarle pričelo obdobje na
daljnjih pričakovanj v zvezi 
z [bodočimi pogajanji in mir
no poravnavo spora med obe
ma partnerjema, čeprav je ne
mogoče predvidevati, da bo to 
šlo gladko, saj imajo eni in 
drugi zahteve, ki jih bo na
sprotna stran le težko spreje
la — če jdh sploh bo! Sicer pa 
tudi, ni bil namen, kot je bilo 
ob razgovorih v Pekingu in 
New Delhiju večkrat poudar
jeno, da bi se posredniki- spu
ščali v oceno vzrokov, ki so 
privedli do obmejnega spora, 
niti o tem, na kateri strani je 
pravica, marveč je bil smoter 
samo eden: pripraviti oba part 
nerja, da se vsedeta za okrog
lo mizo in da poravnata med
sebojni spor s miroljubnimi 
sredstvi pogajanj in sporazu
mevanja — in ne z orožjem!

Zmeren optimizem, kri je 
vladal v -razgovorih premiera

Cejlona Sirimave Bandiarana- 
iike in indonezijskega zunanje
ga minilsitra idr. Sutoapdrie s 
predsednikom kitajske vlade 
Cu En Dajem in drugimi u- 
glednimii kitajlskimi voditelji v 
Pekingu, kakor tudi v razgo
vorih Sirimave Bandaranaike, 
predsednika Izvršnega sveta 
Združene arabske republike A. 
liijia Saibrija in pravosodnega 
ministra Gane Kofija Oforia- 
te s predsednikom .indijske 
vlade Nehrujem v New Delhi
ju, kaže na to, da sta obe stra
ni sprejeli predloge šestih iz- 
venlblokovskih držav z volil« 
pozornostjo in naklonjenostjo; 
sicer se izogibata neposrednih 
diplomatskih akcij in javnnih 
stališč v zvezi s temi predlo
gi, kar pa lahko trenutnemu 
razpoloženju v obeh prestolni
cah tudi koristi.

Sicer pa je že' zagotovilo, da 
bodo tako v Pekrngu kot New 
Delhiju pozitivno odgovorli na 
predloge udeleženk konferen
ce v Oolomibu. spodbudno- in 
obetajoče za bodoči potek do
godkov v tem delu Azije.

DRŽAVNI UD AR V TO GU
Preteklo nedeljo zjutraj Je prišlo v 1,5-mllijonski afriški državi 

Togo do državnega udara, ki jo  je  izvedla opozicijska politična 
stranka Juvcnto. s pomočjo aiktivnih in rezervnih oficirjev. Ta po
litična stranka je prevzela oblast v deželi.

Poročila iz te dežele po iz
vršenem državnem prevratu 
govore o tem, da je v Togu 
vzpostavljen popolen red in' 
mir, da je državna meja na
sproti sosednji Gani in Daho- 
mejiui še vedno zaprta lin da re
volucija ni bila vzpodbujena, 
od' zunaj, zato tudi ni bilo ni
kakršne potrebe po zunan ji in
tervenciji s strani Francije, s 
katero je Togo prav po zaslu
gi dosedanjega predsednika 
Sylvanusia 01ympie, katerega 
so ob državnem prevratu ubi
li, bil v zelo tesnih političnih 
in gospodarskih odnosih.

Uspeh togoške opozicijske 
stranke Juvento je vzbudil 
presenečenje v vseh deželah 
Centralne Afrike, saj je pri
šel nepričakovano. Sicer pa je 
ta uspeh rezultat globijih vzro 
kov, ki iso privedli d(o nesogla
sij med voditeljjiii te mlade af
riške dlržafe

KRATKO
Sovjetski premier Hruscov 

bo obiskal Jugoslavijo
Predsednik sovjetske vlade Ni- 

klta HmSčov je sprejel povabilo 
predsednika FLRJ maršala Tita, 
naj pride s svojo soprogo na od
dih v Jugoslavijo. Datum obiska 
še niso določili.

Klavzula največjih ugodnosti
za Jugoslavijo

Na sestanku predsednika ZDA 
Kennedyja s kongresnimi vodite
lji so končno sklenili, da bodo 
kmalu uveljavili parlamentarne u- 
krepe, da bi spremenili tisti del 
zakona o ameriški zunanji trgo
vini, ki odpravlja najugodnejši tr
govinski položaj za Jugoslavijo in 
Poljsko.

Svetovna konferenca 
o trgovini in razvoju

Pripravljalni odbor svetovne
konference o trgovini in razvoju, 
za katero so dale pobudo neanga- 
žirane države na konferenci v 
Kairu, se bo prvič sestal 22. ja
nuarja v poslopju OZN v New 
Yorku. Tako se bo OZN lotila 
svoje najobsežnejše letošnje nalo
ge. V tem odboru sodeluje med

Kaže, dia šo se  akterji dr
žavnega udara zavzemali za 
večjo državno neodvisnost, če
prav neposredno po udaru še 
ni jasnih namigov v zvezi z 
bodočo zunanjepolitično usme
ritvi Jo države. Zavzemali so 
se tudi za mimo uredrtev ob
mejnega spora s sosedinio Ga
no in za združevan je plemen, 
kamere je ločevala dosedanja 
državna meja med Gano in 
Togom. Dosedanji! premier 
Sylvanus O1ympio ni bil po
sebno naklonjen politiki mi
roljubnega sožitja in sodelova
nja, zato je imel proti sebi več 
uglednih nasprotnikov, k  so 
naposled končno tudi napra
vili konec njegovi vladavini.

Po prvih poročilih bo novo 
vlado Toga sestavil opoziciji- 
skrii prvak Paul Meatcki, ki se 
je moral pod prejšnjim reži
mom zaradi svoje politične u- 
smerjenosti umakniti v tujino.

AKTUALNO
predstavniki 30 držav tudi Jugo
slavija, katero bo v pripravljal
nem odboru OZN zastopal Janez 
Stanovnik, redni profesor Eko
nomske fakultete iz Ljubljane.

Francija pripravlja 
hidrogensko bombo

Francija bo izvršila prvi poskus 
s hidrogensko (vodikovo) bombo 
v prihodnjih dveh letih. Najbolj 
verjetno na otoku Mangaveragen. 
ki je oddaljen 1600 km od Tahiti
ja.

Obvezna prijava zlata
v Indiji

Indijski finančni minister De- 
sai je  po radiu objavil, da bo tr
govina z zlatom pod nadzor
stvom, v skladu s predpisi o ob
rambi dežele. Vsako lastnino zla
ta, ki ne bo prijavljena, bodo ime
li za ilegalno.

Veljko Vlahovič in Lidija 
Sentjurc v Berlinu

Na šestem kongresu Enotne so
cialistične partije Nemčije v Ber
linu sta v delegaciji ZKJ član Iz
vršnega komiteja ZKJ Veljko Vla
hovič in član CK ZKJ Lidija Sent
jurc. Kongres se je začel v torek.

1 0 0  M L A D I H
na plašnih vajah

Mladina se čedalje bo-lj za
veda pomena -esrietske plesne 
vzgoje, zato ril Čudirio, da je v 
Sobota organi/zirainiih vedn o več 
kvalitetnih in dobro obokanih 
plesnih tečajev, bodisi v iz
vedbi plesnega kluba Topota 
ali posameznih mladinskih ak
tivov. Skorajida ni šole ata. 
večjega -atotivaj, ki ne bi or
ganiziral vsaj začetnega ples
nega tečaja.

Še posebno podjetni, so v 
Muri in Pomurskem tisku, sai 
so organizirali začetni plesni 
tečaj; da bi si: zagotovil zares 
kakovostno izvedbo, so k so
delovanju povabili priznanega 
plesnega mojstra Simončiča iz 
Maribora, ki je vatolo z vese
ljem sprejel. Za tečaj se je 
prij avilo  nad 100 mladincev 
rim mladink, s prvimi vajami 
pa so že pričeli preteklo, ne
deljo.

Menda je  golo naključje ho
telo, da je moral naš »novi
narski fleš v »bolnišnico« prav 
tedaj), ko sem se odpravljal po 
strogo novinarskem poslu k 
beltinskim zadružnikom.

»Cimveč poslikaj, kajti 15- 
letn ica, se pravi, jubilej, ni 
kar tako od muh!« se je gla
silo povelje mojega odgovor
nega urednika.

Na pot sem se seveda od-

iskal vse možne variante in 
kote, »sklepal«, dJa se mi je 
kar bliskalo pred očmi. Naj 
le vidijo, moji vrli zadružni
ki, da sem v reporterskem po
slu najmanj največji strokov
njak na svetu!

Reči moram, da so beltinski 
zadružniki z velikim razume
vanjem /sprejeli moje nadvse 
važno poslanstva. Seveda mi 
je k temu precej pripomogel

•besede so zadele v polno in 
črne konture beltinskih za
družnikov so se podzavestno 
premaknile. Potem pa so mi 
tako pridno pozirale, da, im je 
na mah celo zmanjkalo traku. 
Kakšna škoda! -V

Kaj pa se je zgodilo potem, 
ko sem v zatemnjeni foto ce
lici odkrival tajnost mojega 
traku, rajši ne bi pravil. Na 
filmu so namreč bile še tem-

N O V I N A R S K I  " F L E Š "
pravil brez »novinarskega« 
fleša; seveda sem bil tam kar 
se da najbolj tajrinstven in tu
di reportersko važen, ko sem 
kot za stavo pritiskal na spro
žilec in v temačni in zakajeni 
kino dvorani »jemal dol« do
brodušne beltinske zadružni
ke. '

»Bo že šlo sem se tolažil, 
obračal kroge na fotokameri

tudi iznajidljivi sekretar za
druge. Temne konture zadruž
nikov v še bolj zatemnjenem 
ozadju dvorane se nilso in ni
so hotele pomakniti naprej 
kljub desetkratnim pozivom 
predsedujočega, dokler niso 
zaslišale znan glas sekretarja: 
»Pridite vendar naprej, da 
vasi bo novinar iz Sobote lažje 
vzel na muho!« Sekretarjeve

nejše konture od tistih za- 
družnih v Beltincih. Bogami,
Verjemite mi: Nikar po meni,
to se je pač zgodilo, kot se
zgodi še marsikaj drugega na
tem ljubem svetu; kaj pa bi
šele bilo, če bi bil tokrat z
mano tudi »novinarski« fleš?

Slavko Klinar

ŽRTEV -  KI SE NE DA 
P R E P L A Č A T I

Jugoslovanski tisk je že poročal o nesreči, ki se je dogodila 
blizu Novega Sada. Dva radovedna mladeniča sta splezala na 65 m 
visok nosilec električnega daljnovoda. 19-letni Janoš Cubanda je pri 
nesreči izgubil življenje, 20-letnemu Robertu Štraubu pa grozi ne
varnost, da bo izgubil vid.

Oba sta dotrajala: tako žleb kot nekdanja razglasna deska

Vest o nesreči je prebral tu
di lovski čuvaj Ivan Lekšan 
-iz Postojne. Robertova nesreča 
ga jo zelo pretresla, posebno
še zato. ker je sam imel strica.
kateri je bil že od rojštva slep
— umrl pa je kot berač v naj-
večri bedii. Po daljšem in te-

K A J  P R A V I J O  K T E M U  
T U R I S T I Č N I  D E L A V C I ?

Kljub nekaterim pomanj
kljivostim in majhni nakladi 
lahko rečemo, da je prišla. So
bota do prvega vodiča, po me
stu. Vsekakor je prišla ta pri
dobitev malo prepozno na plan 
saj se verjetno ne motim, če 
rečem, da je Sobota verjetne 
edino od večjih slovenskih 
mest, ki ne bi imelo primerne
ga vodrča skice ali napotila 
kateri bi služil tako tujcu kot 
domačinu, prometni milici, no 
sačern itd. Z obzirom na šte
vilo in dolžinio ulic 'in lego, pač 
ni vseeno, če nekdo zgreši u- 
liico fin jo potem išče na dru
gem koncu mesta. Resnici na 
ljubo povedano, pa še mi So
bočani ne poznamo vseh ulic.

Zaradi teh vzrokov se je poja
vila misel o realizaciji te potrebe. 
Primeren čas za to je bil I. festi
val telesne kulture Pomurja (od 
21. do 29. maja 1960). Klišeji so bili 
takrat izdelani v glavnem za po
trebe organizacijskega odbora fe
stivala. Po takratnem načrtu bi 
izšel vodič na eni strani kot pri 
loga »Informacij*. Že takrat, ko 
so pričeli snovati načrt, je prevla
dovalo mnenje, naj bi ta plan — 
vodič obsegal tudi vse večje ob
jekte, ne samo športnega, temveč 
tudi splošnega značaja (hoteli, in
ternati, spomeniki, pošta itd.). 
Zaradi finančnih težav in stiske 
časa vodič takrat ni izšel, čeravno 
so bili klišeji že narejeni.

Z ustanovitvijo SŠTV in razgi
bano dejavnostjo dijaških organi
zacij, predvsem šolske zadruge in 
kluba mladih literatov so dozoreli 
slednjič vsi pogoji za realizacijo 
prvotne zamisli. Tako je bil konč
no vodič izdan kot priloga lite- 
ramo-strokovnega glasila Trepet
lika. Vodič je dvobarven, obsega 
pa abecedni seznam vseh ulic, o- 
značen s signaturami kvadratov 
načrta. Zanj je napisan tudi krajši 
uvod in obrazložitev številk, kate
re označujejo na vodiču razne ob- 
jekte, organizacij e itd.

Izdajatelj se zaveda, da ta na
črt ni najpopolnejši, ker ga ni mo
gel popolnoma prilagoditi novim 
zahtevam (klišeji so bili narejeni

leta 1960). Kljub temu pa so za
jeti nekateri novi objekti (nova 
pošta, Turist-biro itd.).

Ce bi sedanji vodič izdali kot
posebno samostojno izdan vodič, 
sedaj je  bil objavljen kot dodatek 
v  Trepetliki, bi bilo treba dodati 
še seveda marsikaj. Tako ne b: 
smeli manjkati vozni redi, sezna
mi pomembnejših telefonskih šte
vilk, kratek pregled zgodovine So
bote itd1. Šola ima sicer ta mate
rial zbran, vendar pa je mnenja, 
da to ne bi objavili v Trepetliki 
ker njen namen končno le ni. iz

dajanje tovrstnih priročnikov.' 
Ne smemo pa tukaj pozabiti po

žrtvovalnosti in prizadevnosti 
prof. Evgena Titana, direktorja 
SŠTV, ki j e kot pravi amater o- 
pravil vse meritve in narisal na
črt vodiča. 

Naj bo že kakorkoli, na tem 
področju turizma je  opravila SŠTV 
pionirsko delo in zato ji gre vse 
priznanje. Pričakovati pa bi bilo, 
da bi samostojno izdan in sodob
no opremljen vodič Sobote kma
lu zagledal belj dan — tokrat v 
okviru turistične zveze. BR

meljitem premišljanju se je 
odločil, da bo nesrečnemu deč
ku iz Vojvodine p o da r i l  
oko.  Materi Je povedal svojo 
odločitev.

»Temu fantu bi rad' poma
gal, mama. Dal mu bom eno o-, 
ko,« j i  je (povedal. 

Mati ga je -iznenadeno pogle
dala, potem pa rekla: - 

».Tvoja glava, tvoj svet!« 
Ivah je dobro razumel te be

sede. Pomenile so privolitev. 
Tako je  sedel in napisal pis- 
mo naslovljeno na občinski 
Ijiuidski odbor v Novem Sadu, 
v katerem pravi: »Dragi: tova
riši, pretresla me je nesreča, 
ki je zadela dva mladinca . . .  
Kakor sem bral v časopisih. 
groz Robertu. Štraubu slepota. 
Rad bi mu pomagal. Priprav
ljen sem, da mu darujem eno 
s vole oko, da bi se njegovo 
mlado življenje ne končalo v 
tem i

Pod kratkim pismom je bril 
čitljivo izpisanim naslov: Ivan 
Lekšan. Postojna-, Kolodvorska 
cesta 25. 

Ivan Lekšan se je rodil leta 
1932 v Bukovju, pri. Postojn
Bil je devet: otrok in je zato 
že zgodaj občutil bedo in težo 
tujčeve pete. Nekega avgus
tovskega dne leta 1943 ise je s 
svojim i enajstim leti odpravil 
med partizane. Iz vojne se je 
vrinil Ivan z več odlikovanji .

» Tem une mečnemu famini iz 
Novega Sadia bi ra id pomagal,« 
pravi Ivan, »Za mehe b : brilo 
največe veselje, če bi mu lah
ko pomagal...«

Pripetilo se je v nekem občinskem poslopju: Vsi na me 
sta . . .  Novinar prihaja!

URADNO IME ŠiVICE 
JE HELVETIA (Helvecia) 
Švica nosi: to ime po kelt

skem plemenu Helveta, katero' 
jie v prvih stoletjih pred na
šim štetjem naseljevalo njen 
zapadm del. Običajno ime Švi
ca prihaja iz imena enega iz
med kantonov — Schwyz, ka
teri se je skupno s kantono
ma Uri in Unterwalden uprl 
habsburškemu gosipodstvu ob 
koncu 13. stoletja (legenda o 
WiThelmu Tellu). Kasneje so 
se uprli še burgundlskemu voj«- 
voidi. Tako so ta trii plemena 
udarila temelje prvi evropski 
republiki.

KOKOŠJE JAJCE IMA LASTNOSTI ANTIBIOTIKOV
Kokoš jie jajce, jn to pred

vsem beljakovina, rima lastno-

2e partijski kongresi v Bolgari
ji, Madžarski, Italiji in Cehoslo- 
vaški so pokazali, da je nastala 
v mednarodnem komunističnem 
gibanju resna kriza, predvsem v 
ideoloških vprašanjih in pojmo
vanju miru in vojne v sodobnem 
svetu, pri čemer so kitajski dele
gati, braneč najbolj reakcionarno 
politiko albanskega partijskega 
vodstva z Enverjem Hodžem na 
čelu, šli celo tako daleč, da so 
napadali politiko Partije tiste de
žele, v kateri so bili tokrat gostje

Cisto praktičen primer teh ne
soglasij na področju zunanje po
litike je bila nedavna kriza v Ka
ribskem morju v zvezi z oboro
ženo akcijo Združenih držav Ame
rike okrog Kube; Takrat je  svet 
stal že na robu atomske in vse- 
uničujoče vojne, zato se lahko za
hvalimo samo državniški trezno
sti in popuščanju obeh strani, zla
sti pa še Sovjetske zveze, da do 
te vojne ni prišlo. Ta neovrglji
va dejstva so v Albaniji in na Ki
tajskem razlagali kot popuščanje

bloka.
V moskovski Pravdi je pred 

dnevi izšel članek pod naslovom 
Utrditi enotnost komunističnega 
gibanja v imenu zmage miru in 
socializma, ki je vzbudil veliko po 
zornost ne le v vzhodnoevropskih 
državah, marveč v celotnem sve
tovnem tisku. V članku, ki odloč
no polemizira s stališči albanske
ga in kitajskega vodstva (v odnosu 
do Kitajcev sicer posredno), je 
med drugim zapisano tudi tole: 
»Zdaj, ko je  najhujša kriza mimo.

šesti kongres Enotne socialistične 
Partije Nemčije, ki je vzbudil ve
liko pozornost v svetu. Že sam 
sestav partijskih delegacij na tčm 
kongresu — sovjetsko partijsko 
delegacijo vodii osebno sekretar 
CK SZ Nikita Hruščov, pa tudi na 
čelu partijskih delegacij ostalih 
evropskih socialističnih dežel so 
prvi sekretarji — upravičeno vzbu
ja domneve, da bodo na tem kon
gresu sprožili pomembne stvari. 
Prav gotovo bodo na kongresu iz
ražena mnenja o  najpomembnej-

sti antibiotikov proti nekate
rim mikroorganizmom. S tem 
se lahko razjasni zaščita, imu
nost oplojenega Jajca, katero 
močno klubu jie kužnim kli
cam. Tako bacilus mesenteri- 
culs in baoilus coli, zraven 
drugih mikroorganizmov pogi
nejo v  nekoliko dneh pri do
takni z opniom beljakovine.

SVOBODNA LJUBEZEN!? 
Pred nedavnim se je na Tri- 

niidiadu (otok blizu južnoame
riške obale) dogodita res nena
vaden dogodek. Nekdi štiriin- 
'dvajsetletnri mladenič se je 
poročil. V tem še ni bilo nič 
nenavadnega — če ne bi bila 
njegova družica sitara 34 let. 
V lokalnem časopisu pa je ob
javil oglas naslednje vsebine: 

».'Prosim svoje someščane, da 
ne nadlegujejo maje soproge 
in mene, kadar se sprehajlava 
po mestu, da naju ne sprem
ljal jo in ne opazujejo.«

na kongresu. Njihov »pogum« je 
izzval dokaj ostre reakcije par
tijskih kongresov v teh deželah, 
pri čemer so zlasti poudarjali to, 
da bi morali kitajski voditelji pri 
opravičevanju albanske politike 
zavzeti drugačno pot za izgrajeva
nje obstoječih nesoglasij z med
sebojnimi razgovori in posvetova
nji, ne pa frontalno napadati Par
tije, ki se ne morejo sprijazniti s 
teoretičnimi postavkami in prakso 
nosilcev »levega odklona« v med
narodnem komunističnem gibanju.

mednarodnemu imperializmu (pri 
tem iso imenovali atomsko bombo 
papirnati zmaj), čeprav je tako 
gledanje na kubansko krizo bilo 
dejansko podpora najbolj agresiv
nim imperialističnim krogom, ki so 
to krizo povzročili. Karibska kriza 
je torej še kako življenjsko potr
dila neobhodnost politike miro
ljubne koeksistence in reševanja 
mednarodnih sporov s pogajanji 
in medsebojnimi kompromisi. Za 
tako politiko so ~e razen Albanije 
opredelile vse partije vzhodnega

poskušajo predstavniki »levičar
skih frazeologov« obrekovalno pri
kazati, kot da je Sovjetska zve
za kapitulirala pred imperializ
mom 'in da je celo privolila na 
»novi Munch en«. Toda vsakdo, ki 
nepristransko analizira prizadeva
nja za odpravo krize na območju 
Karibskega morja, vidi, da ni niti 
zrnca resnice v  obtožbah dogma
tikov in da so fraze, ki jih izre
kajo, praktično preračunane na 
izzivanje vojne«.

V torek se je pričel v Berlinu

ših vprašanjih v zvezi z medna
rodnimi odnosi in premiki v med
narodnem delavskem gibanju, še 
prav posebno spričo tega, ker o- 
fenziva nosilcev reakcionarne po
litike v  mednarodnih odnosih in 
dogmatsko- ideoloških pojmovanj 
v mednarodnem komunističnem 
gibanju v zadnjem času celo na
rašča. Kaže celo, da bo berlinski 
kongres prelomno zborovanje, na 
katerem bodo javno obsodili kitaj
ske in albanske skrajneže.

ŠE V KINO DVORANI VROČI NAVIJAČI
V južnoameriških državah, 

predvsiem pa v Braziliji, pri
kazujejo z velikim uspehom 
film o življenju najboljšega i- 
gralca nogometa na svetu — 
Pele ja. Napet in zanimiv je 
k-onec Mina, ko se ob zvokih 
glasbe Pele, napadalec nogo
metnega moštva »Santosa, ta- 
korekoč sprehaja z žogo na 
nogi med igralci nasprotnega 
moštva. Ta »sprehod« traja

vse do nasprotnikovih vrat, 
dokler konično ne požene žoge 
z največjo eleganco v nasprot
nikovo mrežo.

Sedaj priidie drugi diel: v  dvo
rani. Gledalci odi navdušenja 
nad uspehom svojega ljubim
ca Peleja ploskajo in kričijo, 
pozabijo popolnoma na to, da 
so v kinu — ne pa na nogo
metni tekmi). 

Srednja šola za telesno vzgojo izdala prvi vodič po Soboti

Z A N  I M I V I D R O B I Ž

BERLINSKI KONGRES


